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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
20 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Han excusat la seva assistència:
ALBERICH BOSCH, SELENE

Tortosa,  essent  les  divuit  hores  del  dia  nou de
setembre de  dos  mil  vint-i-quatre,  prèvia
convocatòria  girada  a  l'efecte,  es  reuneixen  en
primera convocatòria al Saló de Sessions de la casa
consistorial,  els  membres  de  l'Excel·lentíssim
Ajuntament de Tortosa que al marge es relacionen,
a  l’objecte  de  realitzar  sessió  ordinària sota  el
següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 – Aprovació, si s'escau, de les següents actes:

• Ordinària 12/2024, de 3 de juny.
• Extraordinària 13/2024, de 25 de juny.

PRESIDÈNCIA

02 – Proposta d’acord de nomenament del Defensor de la Ciutadania.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

03  –  Dació  de  compte  de  l’informe  sobre  l’estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat  financera  de
l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent al segon trimestre de 2024.
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PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

04 – Dictamen de proposta d’acord d’autorització de canvi d’ús de la finca núm. 18067 situada al carrer
Comerç núm.  87 al  barri  de Ferreries  de Tortosa,  cedida  en domini  per  l’Ajuntament de Tortosa  a  la
Generalitat de Catalunya.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS 

05 – Proposta del grup municipal Junts per Tortosa–Compromís Municipal (CM) per garantir l’actual servei
de bugaderia de l’Hospital de la Santa Creu de Jesús.

06  – Proposta  del  grup  municipal  Junts  per  Tortosa–Compromís  Municipal  (CM)  per  instar  el  govern
municipal a congelar tots els tributs i procedir a la reducció dels que cregui adients.

II. PART NO RESOLUTIVA

07 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 30/2024, de 17/06/2024 – ordinària.
- 31/2024, de 25/06/2024 – ordinària.
- 32/2024, d’1/07/2024 – ordinària.
- 33/2024, de 27/06/2024 – extraordinària i urgent.
- 34/2024, de 02/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 35/2024, de 08/07/2024 – ordinària.
- 36/2024, de 15/07/2024 – ordinària.
- 37/2024, de 22/07/2024 – ordinària.
- 38/2024, de 18/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 39/2024, de 19/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 40/2024, de 29/07/2024 – ordinària.
- 41/2024, de 05/08/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 1763/2024 a la 2516/2024.

08 – Informes de l’Alcaldia. 

09 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Molt bona tard a tots, regidors i regidores. Iniciem esta sessió ordinària del ple d'este mes de setembre,
avui dia 9, de 2024, a les 18 hores, abans de començar, excusar  a la senyora  Selene Alberich, que per
motius personals avui no ha pogut vindre. I, per tant, iniciem els diferents punts de l'ordre del dia.”

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:
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I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE LES SEGÜENTS ACTES:

• Ordinària 12/2024, de 3 de juny.
• Extraordinària 13/2024, de 25 de juny.

*-*-*

El consistori,  per unanimitat de tots els membres presents a la sessió,  acorda aprovar-les i  ordenar la
transcripció al llibre d’actes. 

PRESIDÈNCIA

02 - PROPOSTA D’ACORD DE NOMENAMENT DEL DEFENSOR DE LA CIUTADANIA.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Vist l’article 5 dels estatuts que regeixen la creació de la persona del Defensor de la Ciutadania com a
òrgan d’aquest Ajuntament de Tortosa, i els seus estatuts aprovats pel Ple de l’Ajuntament de Tortosa en
sessió extraordinària i urgent de data 14 de juny de 2002 i publicats al BOPT núm. 227 de data 2 d’octubre
de 2002. 

Conforme al procediment per a la seva elecció establert a l’esmentat article, i vist l’acord adoptat per part
de la Junta de Govern Local, en sessió de data 3 de setembre de 2024, en el que es presenta el candidat
per al càrrec de Defensor de la Ciutadania al senyor Cándido Jornet Forner, que portarà a terme la defensa
dels drets fonamentals i les llibertats públiques dels ciutadans, a més de supervisar les actuacions de les
autoritats i personal adscrits als serveis públics establerts a Tortosa. 

Ateses les circumstàncies personals que concorren en la persona del senyor Cándido Jornet Forner, i amb
el quòrum de majoria d’absoluta.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents acords:

Primer.-  Nomenar  al  senyor  Cándido  Jornet  Forner per  al  càrrec  de  Defensor  de  la  Ciutadania  de
l’Ajuntament de Tortosa, per un mandat de quatre anys. 

Segon.- Donar compte de l’acord a la persona nomenada, interessant la seva acceptació del càrrec.

Tercer.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara al segon punt de l'ordre del dia. En este cas, és la proposta d'acord del nomenament del
defensor de la ciutadania. Ho he comentat abans també a la Junta de portaveus. En este sentit, avui el que
fem és proposar el nomenament del tortosí Cándido Jornet com a defensor de la ciutadania. I avui portem
aquesta proposta a votació del ple.  Els Estatuts del  Defensor de la Ciutadania diuen que primer hi ha
d'haver una proposta feta pel govern local, que així va ser, que després s'ha d'aprovar aquí, al ple, el seu
nomenament, i queda la decisió en un nou ple que s'ha de celebrar en els dies vinents, en les properes
setmanes.

Recordar que el Defensor de la Ciutadania és una institució que té com a missió supervisar l'actuació de
l'administració municipal,  de les autoritats i  també del  personal  que en depenen en la  prestació dels
diferents serveis  públics,  així  com atendre peticions a l'empara  de persones físiques o jurídiques que
necessiten algun tipus d'empara  amb relació a l'administració local, en este cas, al nostre Ajuntament.
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Recordar en este cas, que Cándido Jornet té una llarga trajectòria com a advocat i durant més de 40 anys
ha prestat el servei de justícia gratuïta, un servei públic i gratuït d'atenció personalitzada en la defensa dels
drets  de les  persones  més  desfavorides.  També és  un  activista  social  i  pensem  que pot  generar  un
consens entre els diferents grups municipals. També recordar que la candidatura de Cándido Jornet és
l'única que s'ha presentat  per  ocupar este lloc de  Defensor  de la  Ciutadania després que  obríssim la
participació a si diferents entitats o grups volien presentar alguns altres candidats o candidates. I recordar
també en este sentit que està vacant la figura del Defensor de la Ciutadania des del març, en este cas, del
2023. Per tant, passem ara a votació d'estos punts.

Entenc que s'aprova... Entenc que els diferents portaveus demanen la paraula, en este cas, per part de la
senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies.  Havíem entès en  Junta de  portaveus, que intervindrien els grups. En tot cas, nosaltres com a
Junts per Tortosa, sí que volem intervindre. En primer lloc, evidentment, felicitar també pel nomenament a
Cándido Jornet, el senyor Cándido Jornet; en parlarem al ple en el qual prengui possessió de la seva figura i
també de la seva trajectòria. Però  abans  voldria avui fer constar a l'acta un fet que ja vam denunciar a
principis de juliol, que és que no calia fer cap procés  participatiu, com ara ens ha tornat a dir el senyor
Jordan, perquè ja existia un nom de consens, que en aquest cas era el senyor Jornet.  Se'ns va dir que
s'iniciava  un  procés  participatiu,  que  nosaltres  entenem  i  ho  seguim  constatant  avui  que  era  una
pantomima per intentar semblar que les coses es feien diferents, quan les coses es feien igual que s'havia
fet amb anteriors designacions. En Junta de portaveus, se'm va fer arribar la proposta del nom del senyor
Jornet. Evidentment, el comparteixo totalment i així ho vaig manifestar en aquella mateixa junta, per també
per la relació que m'uneix a la seva figura. Però en tot cas, després d'aquell anunci, també se'ns va dir que
es faria un procés participatiu per obrir a la ciutadania i a les entitats de Tortosa que proposessin persones
per al seu càrrec.

Nosaltres ja ho vam dir, jo mateixa ho vaig a un Junta de portaveus, que entenia que no tenia cap sentit.
Després ho vam denunciar públicament perquè el que enteníem era que s'estava fent teatre i  postureig
perquè s'enganyava la ciutadania dient-los que proposessen noms, dient a les entitats, enviant-los correus
electrònics i fent les propostes, perquè al final ja hi havia un nom sobre la taula que ja s'havia parlat amb
els diferents portaveus. La resposta de la ciutadania, la resposta de les entitats és clara: cap proposta,
només hi ha aquesta; és lògic, si ja se sabia quina era per què hem de presentar propostes, per què hem
de posar en evidència les persones, si realment ja estava triada la persona? Per tant, l'únic que volia era
que constés en acta al ple que allò que vam dir en  Junta de portaveus i que vam dir que no tenia cap
sentit, ha acabat passant, que es vol vendre un procés participatiu per intentar fer veure que les coses es
fan diferents, però al final acaba sent la mateixa política d'aparador per intentar dir amb les coses diferents
que hi participa tothom, però evidentment no participa ningú perquè tothom ja tenia clar que ja estava feta
la tria, que, de fet, ja ho saben, que compartim. 

La figura del Defensor de la Ciutat, amb l'alcalde Ferran Bel, amb la figura del senyor Joaquim Ricard, que
va ser el primer Defensor de la Ciutadania. Jo vull tindre avui també un sentit record per a ell. Ens va deixar
a finals del 2019 després d'una malaltia i després el va succeir el senyor Manolo Cardona l'any 2020, del
2020 al 2023. Jo els vull agrair també avui, que es parla també del nou nomenament de la figura del
Defensor, de la feina feta i la voluntat de servei públic que han tingut tots ells per treballar tots dos, per
treballar per als tortosins, per a les tortosines i per tal de garantir que el funcionament de l'Ajuntament fos
del  tot  correcte.  Per  tant,  reitero  el  nomenament  avui,  la  felicitació  pel  nomenament  i  la  nostra,
evidentment,  satisfacció  que sigui  una persona com Cándido Jornet  qui  estigués proposat  com a nou
Defensor de la Ciutadania.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. En relació amb el fet que hem enganyat la ciutadania o que era una pantomima,
en absolut, i precisament la prova evident és que ho vam explicar en Junta de portaveus, i vostè ha fet un
ús indegut de la voluntat del govern perquè si haguéssim volgut enganyar algú o fer la pantomima, no li
haguéssim explicat a vostè i a la resta de portaveus el que en aquell moment vam explicar en una junta en
la qual pensàvem que es respectava la lleialtat institucional, però és evident que no. El que vam dir és que
hi havia damunt de la taula esta proposta del senyor  Cándido Jornet, però que independentment d'esta
proposta, el que fèiem era obrir per si hi havia altres candidats o candidates al conjunt de les entitats, de la
ciutadania i, per tant, si haguessin arribat altres candidats o candidates, haguéssim estudiat quin era el
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nomenament entre els diferents grups i  quin hagués pogut generar més consens.  Finalment,  no hi ha
hagut cap altra candidatura i, per tant, només hi havia la del senyor Jornet, i per això fem aquesta proposta
i, per tant, és perfectament compatible este procés participatiu  amb allò que en el seu moment es va
explicar a la Junta de Portaveus.

Independentment d'això, crec que  l'important és que, finalment,  esta casa, este Ajuntament,  tornem a
tindre  en breu un  Defensor  de la Ciutadania, a més a més, avalat per la immensa majoria dels grups
municipals i que, per tant, pugui fer totes aquelles funcions que preveuen els estatuts i que són, en este
cas, tan positius per al conjunt dels tortosins i les tortosines. Entenc, per tant, que s'aprova per unanimitat.
Sí, té la paraula senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies. Només per dir-li que lleialtat, tota. En tot cas, la primera vegada que nomeno el nom del senyor
Jornet, més enllà de parlar-ho amb ell directament i personalment, és avui aquí. Per tant, lleialtat tota del
que es pugui arribar a parlar. Però evidentment no compartim que es vulgui fer veure que es fa un procés
participatiu quan ja s'havia decidit la persona.  Això és el que natros vam denunciar en aquell moment
perquè no tenia cap sentit i de fet els fets ho acaben corroborant, però en tot cas, celebrem que un any  i
sis mesos després, pràcticament, s'esculli ja el nou defensor i que a més a més es faci, com sempre s'ha
fet, amb el consens de tots els grups municipals.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. No és així perquè no s'havia decidit, li torno a insistir. De fet, el que vam explicar
és que hi havia este candidat i que ho obríem al conjunt de la ciutadania com vam fer i que, per tant, les
entitats  podien presentar  altres  candidatures i,  si  així  hagués sigut,  ho haguéssim compartit  amb els
diferents membres de la  Junta de portaveus; el de més suport és el que haguéssim elegit i, per tant, és
compatible  una  cosa  amb l'altra,  i per  això  ho  vam  explicar  en  Junta  de  Portaveus,  perquè  sinó,
evidentment, no tenia cap sentit. En tot cas, s'aprova.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

03  –  DACIÓ  DE  COMPTE  DE  L’INFORME  SOBRE  L’ESTABILITAT  PRESSUPOSTÀRIA  I  SOSTENIBILITAT
FINANCERA DE L’AJUNTAMENT DE TORTOSA I EL SEU GRUP DE CONSOLIDACIÓ CORRESPONENT AL SEGON
TRIMESTRE DE 2024. 

L’alcalde,  Sr.  Jordi Jordan  Farnós,  dona compte  al  Ple  de  l’informe sobre  l’estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera de l’Ajuntament de Tortosa i el seu grup de consolidació corresponent al segon
trimestre de 2024.

*-*-*

El Ple en resta assabentat.

PLANIFICACIÓ DEL TERRITORI

04 –  DICTAMEN DE PROPOSTA  D’ACORD D’AUTORITZACIÓ  DE CANVI  D’ÚS  DE LA  FINCA NÚM.  18067
SITUADA AL CARRER COMERÇ NÚM. 87 AL BARRI DE FERRERIES DE TORTOSA, CEDIDA EN DOMINI PER
L’AJUNTAMENT DE TORTOSA A LA GENERALITAT DE CATALUNYA.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«Per acord plenari adoptat en sessió ordinària celebrada en data 4 de desembre del 2000, l’ajuntament de
Tortosa va aprovar la cessió gratuïta a la Generalitat de Catalunya de la finca de  propietat municipal núm.
18067, inscrita al registre de la propietat núm. 2 de Tortosa, inscripció primera, foli 166, tom 3576, llibre
316, situada al carrer comerç num. 87 al barri de Ferreries de la ciutat, i quina descripció és la següent:
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“heredad situada en término de la ciudad de Tortosa, partida de la Cruz, de superficie mil cuatrocientos
cuarenta metros cuadrados, cincuenta decímetros cuadrados, i una ocupación del 5,56%; lindante al norte
con una longitud de cuarenta y dos metros i  cincuenta centímetros con parcel·la número 5;  este,  con
Ramon Borrull y Antonio Bonfill; y oeste con una longitud de treinta y cuatro metros cincuenta centímetros
con la finca núm. 6”.

L’acceptació de la cessió par part de la Generalitat de Catalunya fou atorgada i formalitzada mitjançant
escriptura de cessió autoritzada pel senyor Mariano José Gimeno Valentín-Gamazo, notari de Barcelona,
amb data 15 de febrer  de 2006, núm.  291 del  seu protocol,  i  a  la  que es  va donar  la  corresponent
publicitat per resolució ECF/1046/2006 de 21 de març del Departament d’Economia i Finances publicada
al DOGC núm. 4616 de 19 d’abril.

La finca fou cedida amb la finalitat i destinació d’ubicar una comissaria de la policia de la Generalitat-
Mossos d’Esquadra.

Ateses noves necessitats de disposar més espais per un millor funcionament del servei, el departament de
Justícia de la Generalitat de Catalunya va manifestar, en data 11 d’octubre de 2011, la petició i l’interès
d’utilitzar les instal·lacions existents de la finca que fou objecte de cessió per prestar i millorar els serveis
judicials, entre ells la seu provisional del Jutjat del Social, fet que suposava mantenir la finalitat d’utilitat
pública i d’interès social disposant d’un nou espai d’ubicació dels òrgans judicials, millorant els serveis a
prestar  i  en  definitiva  garantint  el  funcionament  de  l’administració  de justícia,  comportant   un  major
benefici a la població de la ciutat de Tortosa i Comarca.  

En aquest  sentit  en sessió  plenària  extraordinària  de data  18 d’octubre  de 2011,  es  va adoptar  per
l’Ajuntament de Tortosa, autoritzar el canvi d’ús amb destinació per la ubicació de dependències i serveis
judicials a dita parcel·la.

En  data  5  de  març  de  2024,  per  part  del  Departament  d’Economia  i  Finances  de  la  Generalitat  de
Catalunya s’ha manifestat la necessitat per  part del  Departament d’Interior  de instal·lar a l’esmentada
parcel·la, la nova seu d’emergències de les Terres de l’Ebre, sol·licitant autorització a l’Ajuntament un nou
canvi  d’ús,  mantenint  la  finalitat  d’utilitat  pública i  d’interès social  comportant  un major  benefici  a  la
població de la ciutat de Tortosa i Comarca.  

Vist l’informe emès per l’arquitecta municipal de data 1 d’agost, considerant el nou ús compatible amb el
POUM, i per tant, essent favorable procedir a autoritzar el canvi d’ús per la destinació de la parcel·la a la
ubicació de la nova seu d’emergències de les Terres de l’Ebre.

Dictaminada la present proposta en sessió de la Comissió Informativa de Planificació al Territori celebrada
en data 27 d’agost de 2024.

Per tot l’exposat, al Ple de l’ajuntament de Tortosa proposo l’adopció del següent ACORD:

Primer.- Autoritzar el canvi d’ús, amb destinació per la ubicació de la nova seu d’emergències de les Terres
de l’Ebre, de la parcel·la situada al carrer Comerç núm. 87 al barri de Ferreries de Tortosa, finca núm.
18.067, propietat en ple domini de la Generalitat de Catalunya per títol de cessió gratuïta.

Segon.- Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde de l’Ajuntament de Tortosa per la signatura del document administratiu
de canvi de destinació.

Tercer.- Notificar el present acord al Departament d’Interior,  i  Departament d’Economia i Hisenda de la
Generalitat de Catalunya, als efectes adients.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem  ara  al  punt  quatre,  en  este  cas,  de  Planificació  del  territori,  Dictamen  de  proposta  d'acord
d'autorització de canvi d'ús de la finca número 18.067, situada al carrer de Comerç número 87, al barri de
Ferreries de Tortosa,  cedida en domini  per  l'Ajuntament de Tortosa a la Generalitat  de Catalunya.  Per
explicar la proposta té la paraula la senyora Pilar Caballé, regidora d'Urbanisme.”
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Intervenció de la Sra. Caballé

“Gràcies. El desembre del 2000, per acord del plenari, es va cedir a la Generalitat de Catalunya la finca del
barri  de  Ferreries,  situada al  carrer  Comerç,  87,  per  ubicar-hi  la  comissaria  dels  Mossos  d'Esquadra.
Després de petició feta pel Departament de Justícia, també de la Generalitat, per disposar més espais per
un millor funcionament dels serveis judicials; en la sessió plenària d'octubre del 2011, es va autoritzar el
canvi d'ús. Des del Departament d'Economia i Finances de la Generalitat, s'ha manifestat la necessitat
d'ubicar-hi la nova seu d'Emergències de les Terres de l'Ebre per part del Departament d'Interior, sol·licitant
l'autorització d'un nou canvi d'ús, mantenint la finalitat d'utilitat pública i d'interès social per a la població
de Tortosa i  comarca. Per informe de l'arquitecte municipal,  es tracta d'un ús compatible amb el POUM i
s'ha emès informe favorable. El passat 27 d'agost, es va dictaminar per part de la Comissió Informativa de
Planificació del Territori. Així, els acords que portem a aprovació són: primer, autoritzar el canvi d'ús amb
destinació per a la ubicació de la nova seu d'Emergències de les Terres de l'Ebre, de la parcel·la situada al
carrer Comerç 87 del barri de Ferreries, finca número 18.067, propietat en ple domini de la Generalitat de
Catalunya per títol de cessió gratuïta; en segon lloc, facultar l'il·lustre senyor  alcalde de l'Ajuntament de
Tortosa per la signatura del document administratiu de canvi de destinació; i, en tercer lloc, notificar l'acord
al Departament d'Interior, el Departament d'Economia i Hisenda de la Generalitat de Catalunya als efectes
adients. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Entenc que no hi ha paraula i que s'aprova.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

05 – PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL JUNTS PER TORTOSA–COMPROMÍS MUNICIPAL (CM) PER GARANTIR
L’ACTUAL SERVEI DE BUGADERIA DE L’HOSPITAL DE LA SANTA CREU DE JESÚS.

Se sotmet  a  debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup  Municipal  de  Junts  per  Tortosa  –
Compromís Municipal:

«L'Ajuntament de Tortosa disposa de dos centres sanitaris de titularitat municipal, la Clínica Terres de l'Ebre
i  l'Hospital  Santa Creu de Jesús-  Tortosa.  L'Hospital  Santa Creu està gestionat  a través de la  societat
municipal GESAT, que compta amb un conveni amb el  CatSalut (Govern de la Generalitat),  conveni de
vinculació a la xarxa de centres d’internament d’utilització pública de Catalunya i  de gestió de serveis
sociosanitaris.

L’activitat assistencial sociosanitària contractada es composa de diferents  línies  (llarga  estada,
convalescència, cures pal·liatives, subaguts, hospital de dia...) i del programa d’integració assistencial (PIA),
la quantitat i tarifes de les quals es recullen a la clàusula corresponent signada anualment entre les parts.

Al 2020 el Govern de la Generalitat redueix en 2.000.478,43 euros l’aportació del programa d’integració
assistencial (PIA) a l’Hospital de Jesús, generant un desequilibri pressupostari a l’Hospital.

Esta situació segueix vigent també els anys següents, tot i que el nostre govern va aconseguir aportacions
extraordinàries  de  la  Generalitat  de  Catalunya  els  exercicis  2020,  2021  i  2022  per  evitar  tancar  els
exercicis en negatiu, mentre negociava amb els diferents consellers de la Generalitat un nou sistema de
finançament.

És per tot això que el passat 13 de juny del 2022, a proposta del comitè d’empresa de l’Hospital de la
Santa Creu de Jesús, es va presentar una moció  de  presidència  al  ple  de  l’Ajuntament  de  Tortosa
sol·licitant al Departament de Salut del Govern de la Generalitat “una millora del finançament de la societat
municipal GESAT, que gestiona l'Hospital Santa Creu de Jesús, per tal de que el centre continuï sent viable”.
Una moció que en aquell moment va ser aprovada per unanimitat de tots els partits polítics.
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En aquell moment i tot i els canvis al Departament de Salut (tres consellers diferents en tres anys), el
govern municipal de Junts per Tortosa estava negociant un nou finançament per a l’Hospital de la Santa
Creu, que recuperés l’aportació de 2 milions d’euros que es va retallar al 2020. Unes negociacions que
avançaven a bon ritme tal i com van explicar el conseller i l’alcaldessa a principi de l’any 2023.

No obstant, després del canvi de govern a l’Ajuntament de Tortosa, que va tenir lloc el mes de juny, no es
va aconseguir el finançament extraordinari de la Generalitat suficient per no tancar en negatiu l’exercici del
2023, trencant una tendència de 16 anys de tancaments en positiu.

Lluny d’assumir responsabilitats, l’equip de govern de Movem-PSC i ERC va preferir carregar-se d'excuses i
traslladar  tota la responsabilitat  a Junts per  Tortosa,  qui els darrers tres anys sí  que havia aconseguit
aportacions extraordinàries del departament de Salut i als qui els 16 anys que havien governat sempre
havien tancat en positiu.

Davant d’esta situació i per tal de clarificar la situació de l’Hospital de Jesús, Junts per Tortosa va sol·licitar
la convocatòria d’un ple extraordinari per fer un debat sobre l’Hospital de la Santa Creu de Jesús. Un ple
que va generar un alt interès entre la ciutadania, sent el més vist de la història a través de les xarxes
municipals.

En  esta  sessió  plenària  Junts  per  Tortosa  va  proposar  diferents  acords,  entre  d’altres,  constatar  els
tancaments  en  positiu  dels  darrers  16  anys,  exigir  a  la  Generalitat  una  aportació  extraordinària  per
compensar el tancament en negatiu del 2023, negociar una millora del finançament de l’Hospital de la
Santa Creu de Jesús amb el departament de Salut i executar les obres de reforma de l’Hospital de Jesús,
que compten  amb uns 4 milions d’euros dels fons europeus ‘Next  Generation’,  aconseguits  el  passat
mandat, uns recursos que estan en perill de perdre’s encara ara, perquè més d’un any després el govern
municipal encara no ha iniciat les obres.

Tots ells van ser rebutjats per Movem-PSC i ERC. Alguns dels acords fins i tot ho havien votat a favor al
2022, però en este cas van decidir votar-hi en contra. El passat mandat eren l’oposició del no a tot i ara
segueixen sent el govern del no a tot, fent oposició de l’oposició.

No obstant, després que el govern votés en contra tot el que proposava Junts per Tortosa, fins i tot no
reconèixer  la  situació  de  l’Hospital  i  votar  diferent  del  que  havien  votat  dos  anys  abans  a  la  moció
presentada pel comitè d’empresa, el senyor Jordan va anunciar la seua solució per a l'Hospital de la Santa
Creu de Jesús: la internalització del servei de bugaderia de l'hospital i de la residència. En aquell moment
el senyor Jordan va assegurar que tenia “diferents estudis” que estimaven un estalvi de 293.000 euros el
primer any i 551.670 a partir del segon. El govern amb esta mesura renunciava així a un nou sistema de
finançament, renunciant per tant a rebre més recursos per a Tortosa.

Junts per Tortosa vam demanar els “diferents estudis” que va anunciar l’alcalde que disposava el govern
municipal i se’ns va fer arribar un suposat informe que no arribava a 3 pàgines, que no estava datat ni
signat i que no tenia en compte ni el personal, ni el manteniment, ni les amortitzacions, ni moltes de les
despeses directes i indirectes d’assumir el servei. A més, preveien estalviar 551.670 euros l’any quan, si
mirem el 2023, el cost de la bugaderia ja va ser de 407.000 euros pel servei de bugaderia.

Quan al ple ordinari del mes de juny vam posar totes estes contradiccions sobre la taula i vam demanar un
nou informe ben fet, el govern municipal ens va fer arribar un nou document on reduïa les previsions que
havien avançat.

El primer informe, segons el govern, ens estalviàvem 293.000 euros el primer any, i al segon informe que
ens donen no ens estalviem res i tenim unes pèrdues de 155.000 euros, que a partir del segon any i, en el
millor dels casos, podien representar un estalvi de 262.000 euros, respecte el cost  actual, res a veure amb
les dades que ens va donar el senyor Jordan al ple. Uns costos que tampoc són definitius, perquè el nou
estudi econòmic elaborat no té en compte molts aspectes i es basa en estimacions.

Entre d’altres, el cost del personal és una estimació, que no té en compte cap increment salarial ni els
torns del cap de setmana. Tampoc s’estudia quins seran els temps de rentat i si caldrà doblar torns
per poder rentar tota la roba. Pel que fa als subministraments es comptabilitzen com una despesa fixa,
i el manteniment no té en compte el personal necessari ni els recanvis. D’altra banda, tampoc es
contempla el manteniment de la maquinària, ni tampoc possibles avaries, un fet que suposaria un
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sobrecost molt important. I pel que fa a la roba necessària es comptabilitza  com una despesa
concreta, sense tenir en compte que la taxa de reposició de la roba és de com a mínim un 20%. D’altra
banda, el mateix informe conté errors en els sumatoris del full de càlcul, un fet que, quan es corregís,
només això faria minvar el suposat estalvi en 50.000 euros menys.

Per tant, amb el plantejament del govern municipal, caldria fer una inversió de quasi un milió d’euros que
de ben segur seria a fons perdut, ja que no es justifica la seua amortització els propers anys i en definitiva,
internalitzar la totalitat del servei de bugaderia acabaria costant més que l’actual servei.

D’altra  banda,  el  senyor  Jordan justificava que amb esta  opció  s’aconseguiria  un “millor  servei”.  Una
afirmació que no està recolzada per cap informe. Actualment el centre especial de treball Ilunion, ubicat al
polígon Baix Ebre de Tortosa, és qui està prestant este servei amb un 80% del personal contractat en
discapacitat. Un centre que gestiona, entre d’altres, la bugaderia de l’Hospital Verge de la Cinta de
Tortosa, de l’Hospital Sant Joan de Reus i de l’Hospital Joan XXIII de  Tarragona.

No comptar amb el contracte de l'Hospital  de la Santa Creu de Jesús pot posar en perill  la viabilitat i
continuïtat d'este centre especial de treball i la feina d'un col·lectiu important de persones amb diferents
graus de discapacitat.

Per  tot  això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS:

Primer.- Instar el govern municipal a mantenir l’actual servei de bugaderia a l’Hospital de la Santa Creu de
Jesús, actualment portat a terme per un Centre Especial de Treball, amb persones amb discapacitats.

Segon.- Instar el govern municipal a estudiar fórmules de gestió, com el concert social, la gestió delegada o
d’altres, per garantir que es continuï prestant el servei per part d’un centre especial de treball.

Tercer.- Comunicar els acords al comitè d’empresa de l’Hospital de la Santa Creu de Jesús.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“I passem ara al punt número 5 dins de les Propostes dels grups municipals. En este cas, la Proposta del
Grup Municipal de Junts per Tortosa - Compromís Municipal (CM) per garantir l'actual servei de bugaderia
de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, té la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. El  passat 19 d'abril vam celebrar un ple extraordinari, convocat a
instàncies de Junts per Tortosa, per debatre sobre l'Hospital davant este ple. El nostre grup municipal vam
proposar diferents acords, com constatar els tancaments en positiu dels darrers setze anys, exigir a la
Generalitat una aportació extraordinària per compensar el tancament en negatiu del 2023 o negociar una
millora del finançament de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús amb el Departament de Salut. Tots aquests
acords van ser rebutjats per Movem - PSC i Esquerra. Fins i tot, aquells acords que el 2022 havien votat a
favor quan van ser presentats per una moció del  comitè d'empresa.  Lluny d'assumir responsabilitats, el
senyor  Jordan i la senyora Lleixà van preferir carregar-se d'excuses i traslladar tota la responsabilitat a
aquells que durant setze anys havíem governat, i que sempre havíem tancat en positiu. En comptes de
governar i resoldre la situació, que és el que li pertocaria al govern municipal, van preferir fer d'oposició de
l'oposició. No obstant, just abans d'acabar el ple i quan Junts per Tortosa ja no podíem intervenir, el senyor
Jordan va anunciar la seva solució per a l'Hospital de la Santa Creu de Jesús: la internalització del servei de
bugaderia de l'hospital i de la residència.

En aquell moment va assegurar que tenia diferents estudis i que aquests estudis deien que el primer any
s'estalviarien 293.000 euros i, a partir del segon any, l'estalvi seria de més de 550.000 euros. Quina va ser
la nostra sorpresa? Que quan Junts per Tortosa vam demanar els diferents estudis, se'ns va fer arribar un
únic document de menys de tres pàgines que no estava ni datat ni signat, i que estava ple d'aproximacions
i d'incerteses: no tenia en compte ni el personal, ni el manteniment, ni les amortitzacions, ni moltes de les
despeses  directes  i  indirectes  d'assumir  el  servei.  La  situació  era  tan  surrealista  que  deien que
s'estalviarien 550.000 euros l'any, però si mirem quan va costar el servei de bugaderia el 2023, van ser
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407.000 euros. Com ens podríem estalviar el 135 % del que ens costa un servei? Al ple ordinari del mes
de juny, vam posar totes aquestes contradiccions sobre la taula i vam demanar un nou informe ben fet al
govern  municipal.  Primer,  ens  van  acusar  de ser  destructius,  que  ja  sembla  que  és  el  «comodín  del
público», però quinze dies després, ens van fer arribar un nou document on es reduïen aquestes provisions
triomfalistes que es van fer en el seu moment.

El primer any, passàvem d'aquells 293.000 euros de beneficis que havia d'haver, a 155.000 euros de
pèrdues. És a dir, no només no ens estalviaven res sinó que encara havíem de posar diners per fer la
inversió. I a partir del segon any, i, en el millor dels casos, podíem aconseguir un estalvi de fins a 262.000
euros, res a veure amb aquelles dades que ens va donar el senyor Jordan al ple. I estos costos del segon
estudi tampoc eren definitius, perquè al nou estudi econòmic elaborat no es tenia en compte tampoc molts
aspectes i  al final  es basava en  bastants estimacions; entre d'altres, no estava ben comptat el cost del
personal,  que era una estimació; no es tenia en compte cap increment salarial ni els torns de cap de
setmana; tampoc s'estudiava quins seran els temps de rentada i si caldrà doblar torns per poder rentar
tota la roba, és a dir, què farem si no n'hi ha prou amb  els torns del matí i hem de doblar el personal
perquè per rentar tota la roba que generem les màquines han d'estar en funcionament durant setze hores?
Pel  que fa als  subministraments,  es comptabilitzen com una despesa  fixa i  el  manteniment  no té en
compte el personal necessari ni els recanvis.  D'altra banda, tampoc es contempla el manteniment de la
maquinària ni possibles avaries, un fet que suposaria un sobrecost molt important. I pel que fa a la roba,
es comptabilitza com una despesa concreta, sense tindre en compte la taxa de reposició, que seria més o
menys d'un 20%. A més a més, el mateix informe conté errors en els sumatoris dels fulls del càlcul. Un fet
que, si es corregeix, només això, faria minvar el suposat d'estalvi en 50.000 € menys. 

I el senyor  Jordan justificava que en esta opció s'aconseguiria un millor servei. Saben qui està prestant,
actualment, este servei? El Centre Especial de Treball Ilunión, ubicat al Polígon Baix Ebre de Tortosa. I ho
fan amb un 80% del  personal  contractat  amb discapacitat.  Les administracions hem de treballar  per
mantenir estos llocs de treball, no per eliminar-los. No comptar amb el contracte de l'Hospital de la Santa
Creu de Jesús pot posar en perill la viabilitat i la continuïtat d'este centre especial de treball i la feina d'un
col·lectiu  important  de  persones  en  diferents  graus de discapacitat.  És  un  centre  que gestiona,  entre
d'altres,  la bugaderia de l'Hospital  Verge de la Cinta de Tortosa,  de l'Hospital  Sant Joan de Reus i  de
l'Hospital Joan XXIII de Tarragona.

De veritat, troben vostès que si fos tan fàcil i tan barat tots aquests hospitals no haurien internalitzat  el
servei? És que sembla que vostès es pensen que han descobert la sopa d'all. Si segueixen endavant en
aquesta idea que porten, acabaran fent gastar més diners a l'Hospital de la Santa Creu de Jesús, perquè
això, que volen fer no serà  rendible de cap de les maneres. Per tot això, el  grup  municipal de Junts per
Tortosa proposem  al ple els següents  acords:  instar  el  govern  municipal  a mantenir  l'actual servei  de
bugaderia a l'Hospital  de  Jesús,  portat  a  terme per  un  centre  especial  de  treball  amb persones  amb
discapacitat; instar el govern municipal a estudiar fórmules per garantir que es continuï prestant el servei
per part del centre especial de treball; i tercer, comunicar els acords al Comitè d'empresa de l'Hospital de
Jesús. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyor  Ologaray.  Té  la  paraula  la  senyora  Mar  Lleixà,  en  representació  del grup  municipal
d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors i a tothom que avui ens acompanya, bona  tarda. Un cop més ens
trobem  davant  una  moció  presentada  per  Junts  amb informació  esbiaixada i  que,  com ja  ens  tenen
acostumats, vol confondre la ciutadania amb números parcials i, per tant, falsos. Un cop més, posen en
dubte i qüestionen informes fets pels tècnics, als que sempre hem de preservar i als que aprofito per agrair
la professionalitat, tot i  la pressió que el seu grup els hi està posant. Anem al gra. Donada la situació
financera  en la qual vostès van deixar l'Hospital de Jesús, calia un pla de viabilitat, un pla demanat pel
propi Departament de Salut i també avalat pel comitè d'empresa, on una de les mesures és internalitzar el
servei de bugaderia. Em referiré sempre a l'informe, no al primer document de treball, per no confondre
ningú. El cost total de la bugaderia l'any 23 va ser de 588.067 euros. A la moció, vostè només reflecteix
una part de la despesa, 407.000. Referent al cost de personal, diu que és una estimació. Evidentment, és
un cost mitjà de les persones que actualment estan treballant, i, per tant, amb plusos i antiguitat, que les
persones de nova incorporació,  probablement,  no tindran. Els caps de setmana,  ara no hi  ha servei  i
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tampoc  està  previst  que  hi  hagi  perquè  s'utilitza  estoc.  Per  tant,  no  facin  trampes  i  si  no  coneix  el
funcionament del servei, ho pot preguntar. Els càlculs del cicle de rentada i el nombre de persones que
seran necessaris per fer-ho està calculat pels tècnics responsables del servei, que són els que coneixen i
saben del tema. Ho vol  qüestionar? Els costos de manteniment  i  avaries estan contemplats dins dels
quatre anys de garantia que ofereixen els fabricants. Això no obstant, s'ha demanat als fabricants el cost
de manteniment i serien 590 € l'any. La roba necessària s'ha valorat tenint en compte el desgast  de la
mateixa i els criteris de la durabilitat que porta el fabricant. Per tant, la reposició està inclosa. Pel que fa a
aconseguir un  millor  servei,  es  disposen  de  totes  les  reclamacions  realitzades  a  l'empresa  Ilunión,
incompliments documentats, que per no perjudicar la imatge no s'han posat de manifest. Evidentment,
sempre treballem per millorar el servei.  Entenem que la internalització ho serà. Segons va informar la
pròpia empresa Ilunión, la facturació és el 2% de la facturació de la planta de Tortosa, per tant, l'afectació
a la seva viabilitat serà més bé poca.

Un cop més, un missatge alarmista i catastrofista. I , per cert, com bé coneix, l'Hospital de Jesús també
contracta persones amb discapacitat. Li torno a recordar que licitar un servei no assegura que sigui aquella
empresa la que guanya i, per tant, este argument no s'aguanta. I també li recordo que hi ha dues licitacions
al 23 que van quedar desertes i que aquesta empresa no s'hi va presentar. Per acabar, li dic que aquesta
és una de les mesures del pla de viabilitat que s'aplicaran, que  el comitè d'empresa està informat, que
suposarà un estalvi de més de 300.000 euros l'any i que, per tant, el nostre vot és en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula ara la senyora Sonia Rupérez en representació del Grup Municipal
Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Bona tarda, senyor alcalde; regidors i regidores. Poca cosa més afegiré a allò que ha comentat la senyora
Lleixà, però ja per consensuar i  per veure realment el que estan afirmant vostès,  anem a repassar el
document que ens han presentat. Durant el primer semestre del 2023 es van treure dues licitacions que
van quedar les dues desertes, ni l'empresa actual que presta el servei es va presentar, a pesar  que la
segona licitació,  el  preu de sortida era superior  al  que  s'estava prestant  actualment  el  servei.  Davant
d'aquesta  situació,  és  quan  es  comença a  plantejar  l'opció  de la  internalització,  i  es  fan  els  primers
documents de treball intern per veure si  cal aprofundir més o no en aquesta línia. Un cop copsat que
l'estalvi de costos era real i important, es comença a elaborar l'informe. Un informe que vostès tenen, que
vostès coneixen i que se'ls va explicar en detall  al Consell d'Administració. Fan una sèrie d'afirmacions
respecte a l'informe que els comentava, i que també la senyora Lleixà els ha deixat en evidència, que són
completament falses. Afirmen vostès que el cost de la bugaderia, el que els ha comentat, són 407.000€,
completament fals. Aquest és el cost únicament que té l'Hospital de la Santa Creu. Hem de pensar també
que el servei de bugaderia també inclou la Clínica Terres de l 'Ebre i, a més a més, hi ha una part de la
bugaderia que es fa amb el servei propi intern. Per tant, no són 407.000 € el cost de la bugaderia del
2023.  Però  si  extrapolem aquest  cost  al  2024,  estem  parlant  que amb  els  preus  actuals  i  amb la
revalorització que hi ha, aquest cost,  al 2024, seria de 647.000 euros. Però, d'altra banda, ens afirmen
també que hi ha unes pèrdues de 155.000 euros el primer any i que a partir del segon any un estalvi de
262.000 euros. Ja m'explicaran la veritat d'on troben aquestes pèrdues de 155.000 euros, perquè jo no he
sigut capaç de veure-les. Espero i desitjo que no barregin inversió i despeses recurrents, perquè són dues
coses, com suposo que saben, bastant diferents. I pel que fa a l'estalvi que diuen que pot ser de 262.000
euros, que comenten, que tampoc aconsegueixo esbrinar  d'on surt. El que em sembla increïble, és que
inclús acceptant que pot existir aquest estalvi, presentin aquesta moció  perquè no es dugui a terme la
internalització. Increïble, de veritat. 

Pel que fa al cost de personal, de l'increment salarial, no faré cap referència perquè ja ho ha fet la senyora
Lleixà i ja els ha explicat els motius i com està calculat el cost. Igual que passa amb els subministraments i
amb les avaries. A més a més, si ho recorden, al Consell d'Administració els vam dir que a part que tenim
quatre anys de garantia de tot el manteniment, hi ha una opció per un preu de 590€, crec recordar, anuals,
es podria arribar a cobrir el servei de manteniment. Per tant, estem parlant d'incrementar els costos en
500€ més a l'any per tindre tot el manteniment cobert. Per acabar, fan referència a l'impacte que aquesta
decisió pot tenir en l'empresa. Com ja  hem comentat, segons ens va dir la mateixa empresa, el GESAT
suposa un 2% de la facturació total de la planta d'aquesta empresa a Tortosa. Per tant, ens refermem en la
decisió  que  vam  prendre  al  seu  moment,  ja  que  com  figura  l'informe  que  vostès  avui  han  volgut
desmantellar…”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Ha d'acabar ja…”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Sí…, qüestionant la feina feta pels tècnics, el fet de tenir un servei propi de bugaderia suposarà un estalvi
de costos de més de 300.000 euros anuals. Per tant, votarem en contra de la moció.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rupérez. Té ara la paraula el senyor Ologaray.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde. En tot cas, senyora Lleixà, informació tota la que vostès ens han enviat, tard i malament,
perquè  és  com tota  la  informació  que  demanem,  que  ens  l'envien  tard  i  malament.  I  a  partir  d'esta
informació, és a partir de la que hem vist, tot això que li hem comentat aquí. Respecte als tècnics, tot,
absolut. Però el primer informe deia que s'estalviarien 550.000 € i després ja han passat a poc més de
200.000 €. I a més, este segon informe, amb poc més de 200.000 €, hi ha un sumatori, un full de càlcul
que suma 50.000 € més dels que hauria de sumar. D'això tampoc n'han explicat el perquè. Per tant, hi ha
50.000 € que no mos estalviarem. Sap què passa? Que vostè pot intentar dir que això és culpa de Junts
per Tortosa, que som els culpables de les deu plagues d'Egipte, del que  vulgui, però al final, Junts per
Tortosa, setze anys de tancament en positiu. Primer exercici del govern tripartit, tancament en negatiu. I
per què? Si ja li hem dit, és que no és que vostès hagin fet una mala gestió, és que no han anat a buscar
els recursos. No han anat a buscar els recursos de la Generalitat. Des del 2020, es van retallar prop de 2
milions d'euros i vostès no han anat a reclamar estos ingressos. Per què? Perquè estan sotmesos al govern
de Barcelona i no defensen els interessos dels tortosins i les tortosines. Al final, el que sí que li agrairia és
que no digués que mentim, perquè de mentida no n'hem utilitzat cap. L'import, que li hem dit dels 407.000
euros, és l'import de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús. Evidentment, no hem sumat aquí l'import de la
Clínica Terres de l'Ebre perquè estem parlant de l'Hospital de la Santa Creu de Jesús. Per tant, jo crec que
com a mínim el que hauria de fer és no intentar mesclar conceptes. Hi ha moltes preguntes que no m'han
respost. No m 'han respost perquè l'informe està mal sumat, què passarà amb això? Si és que han fet un
nou informe. Tampoc no sabem si tenen un circuit separat entre la roba que entra bruta i la roba que
sortirà  neta.  Tampoc  no ho  sabem.  La  reposició,  actualment,  és  d'un  20%.  Què  passarà  en  aquesta
reposició d'un 20%, això no està contemplat. I, per tant, aquí ara vostè em diu que no, que tot això ho
justifica dient que són només documents de treball,  però és que l'alcalde va parlar al  ple de diversos
estudis i així consta textualment a l'acta. Per tant, què estem dient, que allò no eren diversos estudis? Què
diem a la premsa que tenim diversos estudis quan realment el que tenim ara és un document de treball,
això és el que estem dient? Això és el que estem fent? Jo crec que la ciutadania de Tortosa mereix també
més respecte. 

I  pel  que fa a la licitació,  sí,  quan hi  ha una licitació es pot presentar  qualsevol  empresa,  però hi  ha
fórmules. Hi ha fórmules, hi ha convenis socials, hi ha moltes maneres que pots fer per fomentar que es
presentin empreses amb este tipus de personal. I, per tant, vostès això ja ho estan descartant. D'entrada,
en una licitació pot guanyar o pot no guanyar. Amb el que vostès fan, segur que aquesta empresa ja no
prestarà este servei. Per tant, jo crec que aquí cadascú haurà d'assumir la seva responsabilitat. I per últim,
és que ja els ho diem ara, no serà viable. És evident que no serà viable, però és que no serà viable aquí
com no ho serien els hospitals, i per això l'Hospital  Verge de la Cinta, el Sant Joan, el Joan XXIII, per això
tots tenen el servei licitat, és que és el normal. I el pla de viabilitat que comenten, estem al setembre i
encara no l'hem vist, aquest pla de viabilitat. Jo diria que una vegada més van tard i malament. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyor  Ologaray.  Té la  paraula  per  a la  rèplica  la  senyora  Lleixà,  en representació del  grup
municipal d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Bé, senyor Ologaray, no tornéssim cap enrere perquè el ple extraordinari de l'Hospital de Jesús ja es va
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produir, ja es va fer i, per tant, ja va quedar clar de què estàvem parlant i, evidentment, es va parlar d'este
pla de viabilitat, d'una de les mesures, una de les mesures. També li torno a recordar que hi ha un informe,
el primer document que hi havia i que es va entregar i que se'n va parlar al Consell d'Administració, era un
document de treball i, per tant, ens estem referint a este informe que és l'informe. I en este informe, vostè
parla d'estos 407.000 euros, que és la despesa, el  cost de la roba que s'externalitza, però evidentment
haurà de sumar allò que es renta i que es fa dins del mateix hospital. Per tant, aquest import i aquesta
xifra que vostè dona és inexacta, i per això li he dit que és falsa perquè una vegada més volen manipular.
En tot cas, hi ha un estudi fet, em torno a remetre a ell, a un informe fet pels tècnics, que són les persones
que evidentment n'entenen, i que no puc entendre o em costa d'entendre com presenta una moció per
evitar un estalvi de més de 300.000 € i un millor servei.

I li torno a reiterar que la viabilitat de l'empresa, per paraules pròpies d'ells, no està en perill perquè només
representa un 2 % de l'impacte que tindria, i que també li recordo que a l'Hospital de la Santa Creu també
hi ha persones amb discapacitat perquè sap perfectament que és així. I, per tant, este govern actua, té un
pla de viabilitat que era necessari des de feia temps i, per tant, aquí estem i hi haurà una disminució del
cost, que és el que busquem i és el que necessitem. I, per tant, això que vostè afirma que costarà més, deu
tenir una bola de vidre perquè si no, no s'entén.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té ara la paraula la senyora Sonia Rupérez, en representació del grup municipal
de Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció de la Sra. Rupérez

“Sí, senyor  alcalde. Deixem les coses clares, senyor Ologaray. Vostès tenen dos documents:  un primer
document  de  treball  intern  i  un  informe  fet  per  uns  tècnics,  que  és  el  que  vam  explicar  al  Consell
d'Administració amb tots els seus detalls i  que és l'únic que té la validesa a l'hora de fer la presa de
decisions. No vulguin marejar la perdiu ara, donant xifres d'un o de l'altre document segons els convingui.
Les dades que reflecteix l'informe, al qual em prefereixo, i que repeteixo, vostès el coneixen perfectament,
mostren una reducció de costos important,  molt  important.  No obstant això,  acaben de presentar  una
moció plena de falsedats i pensant en l'empresa externa abans que en el mateix hospital. Disposem d'un
informe redactat per gent professional, que vostès han posat  en dubte des del minut zero. Vostès, que
sempre han defensat i fet bandera de la feina dels tècnics, ara no paren de qüestionar-la. Han posat  en
dubte cadascuna de les estimacions realitzades quan hem pogut demostrar que s'han fet amb tota la
rigorositat que al document i a la decisió els calia. Inclús, han arribat a admetre que a partir del segon any
hi pot haver gairebé 300.000 € d'estalvi de costos i això no els sembla bé. Reduir 300.000 € els costos no
és prou important per prendre aquesta decisió. Com he dit abans, defensen l'actual empresa que presta el
servei abans que el propi hospital, però en cap moment he vist preocupació per l'hospital. Està únicament
fent oposició destructiva contra aquest govern, peti qui peti. Com hem dit, un 2 % de la facturació és el que
li repercuteix a la baixada d'ingressos a l'empresa que presta el servei. Entenc que ningú li agrada perdre
un client, és evident, però també entenc que un  2 % no és prou rellevant  perquè sigui decisiu per a la
continuïtat de l'empresa. I a més a més, com ha comentat abans la senyora Lleixà, és una licitació i ves a
saber qui sortirà l'adjudicatària. Aprofito també per recordar que la licitació que es va presentar, la segona
licitació que es va presentar el maig del 2023, el preu de sortida era 1,25, superior al que estem aplicant
ara, que és 1,21, i ja l'empresa va dir que no li era rendible. Per tant, si en el cas que optéssem per una
nova  externalització,  aquest  preu,  evidentment,  seria  superior  a  l'1,25,  i  no  estem  parlant  llavors  de
300.000 € de reducció de costos, sinó de bastants més.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Rupérez. Té la paraula el senyor Ologaray per tancar el debat.”

Intervenció del Sr. Ologaray

“Gràcies, alcalde. En tot cas pel que fa al ple extraordinari de l'abril, oh, sí, però és que llavors no van parlar
de cap pla de viabilitat, simplement van dir això. I l'alcalde què va dir? Que tenia diferents informes. Per
tant, què va fer l'alcalde? Va mentir al ple? Ja hi estem acostumats, però ara es torna a constatar, perquè
és que li  ha dit la seva primera tinent d'alcalde, li ha dit també la regidora de Salut, que allò no eren
diferents informes, però és que vostès van enviar als mitjans que tenien diferents informes. I ja veiem que
no és així.  Però és que continuen sense dir  per  què no quadren els números d'este informe. És que,
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nosaltres, respecte per als tècnics, complet. Però si mos presenten un informe on hi ha un sumatori, un full
de càlcul que suma 50.000 euros menys, ho hem de dir i ho hem de posar sobre la taula. I el que ens
sobta és que no se n'hagin adonat vostès i que no siguin vostès mateixos, que abans de facilitar l'informe
no l'hagin revisat. Per tant, en tot cas, nosaltres quan això passa ho hem de posar de manifest.

I, és que no serà viable, no serà viable com tampoc ho seria a tots els hospitals que estan externalitzant-
ho, perquè evidentment és una tasca molt complexa i que l'hospital per si sol no ho acabarà. I ja acabo,
senyora Rupérez, l'hospital es defensa aconseguint recursos i fent que no tanqui en negatiu, que és el que
han fet vostès el primer any. Quantes trobades amb la Conselleria de Salut van fer vostès? Quantes?
Doncs van ser ineficients perquè no van aconseguir els recursos per tancar en positiu l'Hospital de Jesús,
com sí que va fer el nostre govern durant setze anys. Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Ologaray.”

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i deu vots en contra
corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3). Amb
un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda rebutjada.

06 – PROPOSTA DEL GRUP MUNICIPAL JUNTS PER TORTOSA–COMPROMÍS MUNICIPAL (CM) PER INSTAR
EL GOVERN MUNICIPAL A CONGELAR TOTS ELS TRIBUTS I PROCEDIR A LA REDUCCIÓ DELS QUE CREGUI
ADIENTS.

Se sotmet  a  debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup  Municipal  de  Junts  per  Tortosa  –
Compromís Municipal:

«El govern municipal va aprovar la proposta de modificació d’ordenances fiscals, la primera del mandat,
que va suposar la pujada d’impostos més gran i desorbitada que mai havíem viscut a Tortosa. Com ja vam
dir en aquell  moment,  des de Junts per  Tortosa vam rebutjar estes ordenances perquè suposaven un
increment desmesurat i innecessari, ja que les finances municipals estaven més que sanejades, i  més
encara quan s’ha incrementat l’aportació de l’Estat a l’Ajuntament en 2,7 MEUR.

Les ordenances fiscals, vigents per este 2024, han suposat un increment de l’Impost de Béns Immobles
(IBI) d’un 17,95% en l’àmbit urbà i un 11% al rústic. Esta pujada de l’IBI que arriba quasi al topall màxim
permès per la normativa, a més ha anat acompanyada d’una limitació de les bonificacions que hi havia, i
no  se  n’han  creat  de  noves.  Enguany  s’han  limitat  i  reduït  les  bonificacions  de  l’IBI  a  les  famílies
nombroses, s’ha eliminat l’últim tram de reducció, i s’ha reduït la bonificació del tercer  tram, que passa del
50% al 30%. A més, també s’ha establert un topall màxim de quatre anys a la bonificació del 40% de l’IBI
per a la instal·lació de sistemes d’aprofitament tèrmic o elèctric de l’energia provinent del sol.

Però estes ordenances també han suposat un increment lineal del 28% en la taxa d’escombraries. Un
autèntic despropòsit si tenim en compte que actualment ja es recaptava el 95% del cost real del servei i
que es podia arribar al 100% si s’hagués continuat amb la tasca d’optimització interna i la lluita contra el
frau fiscal que es venia duent a terme en els darrers anys. 

El govern tripartit ha fet que una família amb un pis de 90 metres quadrats hagi pagat 565 euros per
l’IBI i la taxa d’escombraries, 95 euros més que l’any anterior; mentre que una família amb una casa
hagi pagat uns 800 euros, 130 euros més que abans. I si ens referim al petit comerç, establiment
comercial o oficina, han pagat 70 euros més només de la taxa d’escombraries.

Però les ordenances fiscals també han afectat a la política de promoció econòmica que duiem a terme en
els darrers anys facilitant al màxim la instal·lació d’empreses i indústries. Enguany les empreses han vist
com  se’ls  hi  ha  incrementat  l’Impost  d’Activitats  Econòmiques  (IAE)  un  19%.  Un  fet  que  pot  afectar
l’activitat i la viabilitat de les actuals implantacions i també de les futures ampliacions, així com pot arribar
a ser un impediment perquè se’n puguin instal·lar de noves. Més encara quan les ciutats properes han
decidit congelar o rebaixar este impost.
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En els darrers anys, els governs de Junts per Tortosa hem congelat i reduït  impostos  i  ho  vam  fer
compatibilitzant-ho amb la major inversió de la història, i amb una reducció neta de l’endeutament de 16,5
MEUR. En el mandat passat, vam viure una situació molt complexa amb temporals, pandèmia,  guerres i un
increment de la inflació i vam ser capaços de tancar tots els anys en positiu, fent créixer el pressupost, de
controlar la despesa, de reduir l’endeutament, d’inversió a la via pública, i congelant o reduint impostos.

Amb tot, i abans que el govern municipal ens plantegi la nova proposta d’ordenances fiscals que s’hauria
d’aprovar el proper mes d’octubre, des de Junts per Tortosa considerem que caldria rebaixar la pressió
fiscal a la qual s’ha sotmès als tortosins i tortosines este 2024 i que, per tant, caldria reduir els tributs
municipals.

No  obstant  la  pujada  d’impostos  ha  suposat  un  increment  de  la  despesa  corrent  que,  no  ens  hem
d’enganyar, és molt difícil revertir directament, ja que es queda consolidat als pressupostos municipals.
Demanar  que  es  reverteixi, de cop, la pujada d’impostos seria una mesura que fàcilment es  podria
qualificar de populista.

Junts per Tortosa considerem que després de l’increment desmesurat, el que correspondria ara que encara
som a temps i  abans de que este increment de despesa es consolidi  definitivament,  és una reducció
progressiva d’esta pujada. Però som conscients que això és una decisió política que el govern municipal
haurà d’analitzar i, certament, no en tenim gaires esperances.

Però el més important és que, sobretot, ningú tingui la temptació de tornar a pujar impostos, una mesura
que les famílies tortosines no podrien suportar més. És per això que instem al govern municipal a congelar
els impostos i taxes municipals pel proper any i que, en la mesura del possible, es procedeixi a la seua
reducció.

Per  tot  això,  el  grup municipal  de Junts  per  Tortosa demana al  ple  de l’Ajuntament  que s’adoptin  els
següents ACORDS:

Primer.- Instar el govern municipal a congelar tots els tributs municipals i procedir a la reducció de tots
aquells tributs que el govern municipal cregui adients.

Segon.- Traslladar els presents acords a totes les entitats de la ciutat.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“Passem ara al següent punt. Això sí, abans de parlar sobre aquesta qüestió, m'agradaria també dir que en
Junta de Portaveus he explicat als diferents portaveus que estem elaborant els pressupostos del 2025, per
la qual cosa estem oberts a la presentació de propostes per part dels diferents grups. I també he comentat
que l'actualització dels tributs, que vam fer ara fa un any, ha permès equilibrar les finances municipals, i
això també,  sumat a les diferents mesures de contenció de la despesa, com per exemple tot el que feia
referència al fet que tothom pagui allò que li toca o també la reducció de la despesa energètica amb la
instal·lació de plaques fotovoltaiques en diferents projectes que estan en marxa, permetran que enguany
puguem congelar els impostos de cara a l'exercici 2025. Fa un any ens vam trobar en una situació molt
complicada des del punt de vista econòmic per diferents motius, com per exemple els diferents interessos
bancaris amb un increment molt elevat, també els costos energètics, entre altres, i ara podem afirmar que
hem pogut fer front a les despeses municipals i, per tant, la nostra voluntat és continuar garantint els
serveis municipals amb la congelació de tots els impostos.

També a  mitjà i  llarg termini,  podem preveure altres escenaris i,  fins i  tot,  reduir  algun dels impostos.
Entenc que aquesta explicació que s'ha donat en  Junta de portaveus fa que la senyora Roigé no  vulga
tampoc retirar la moció que ve ara i en tot cas, per tant, li dono la paraula per debatre sobre la proposta de
grup municipal de Junts per Tortosa - Compromís Municipal per instar el govern a congelar tots els tributs i
procedir a la reducció dels que cregui adients. Té la paraula la senyora Roigé.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. La moció que avui presentem per part del nostre grup és per tal de
garantir que no es tornin a pujar els impostos l'any vinent als tortosins i a les tortosines. Des de Junts per
Tortosa volem aturar una nova pujada d'impostos com la que hem viscut este any i, per això, instem  el
govern a congelar-los, els tributs, però a la vegada també és una proposta de mínims, i que suposa també
anar  més  enllà,  que és  també fer  la proposta  que ens  puguin  portar  una proposta  de reducció  dels
diferents impostos. Ja ho vam dir al seu moment, era una pujada innecessària, desmesurada, que els
tortosins i les tortosines hem patit enguany, encara l'estan patint les famílies i creiem que les butxaques de
la ciutadania de Tortosa no ho poden suportar més i que, per tant, el que s'hauria de fer és procedir a la
reducció i, per tant, anar progressivament reduint aquesta pujada tan desmesurada. Recordo que tot i que
les finances estan més sanejades que mai, com ho demostren els informes d'intervenció, després de setze
anys de reduir o congelar els impostos, el govern tripartit, presidit pel senyor  Jordan, va optar per tirar
endavant la pujada més gran de la història de l'Ajuntament de Tortosa, sense cap justificació, innecessària,
ja ho vam explicar al seu moment, quan s'havien produït les pujades energètiques, etcètera. I, per tant, a
més a més, això va anar lligat al fet que posteriorment a aquesta proposta de pujada, que demostrava la
incapacitat de gestionar i de governar, també es va conèixer que l'Estat feia una aportació de 2 .700.000
euros més. Per tant, a partir d'aquí, encara feia més innecessària aquesta pujada. No es va voler revertir,
com així es va fer en altres ajuntaments, i, per tant, amb això, enguany, el govern municipal té 5 milions i
mig  d'euros  més  que  el  que  tenia  el  nostre  govern  l'últim any.  I  això  s'ha  vist  al  carrer ?  Ho  veu  la
ciutadania? Ha  servit  per  a  alguna  cosa, més  enllà  d'afectar  les  famílies,  especialment  les  més
vulnerables? Doncs és evident que no, i això és el que tothom viu a dia d'avui a nivell de la ciutat, que està
pitjor que mai. Vam avisar que si tornava el tripartit, tornava la pujada d'impostos, l'increment de càrrecs
de confiança, l'increment de l'endeutament i, malauradament, s'està tornant a produir tot i s'està complint
tot allò que vam dir. 

Pel que fa als impostos, han incrementat l'IBI urbà en un 17,9; el  rústic, el tenen el topall màxim, ja no
poden incrementar-lo més; a més a més, han limitat les bonificacions que hi havia i les han reduït. Estes
ordenances també han suposat un increment lineal en un 28 % de la taxa d'escombraries, situant-se de les
més elevades del nostre país. Un despropòsit que no tenia cap sentit, tenint en compte el termini que
encara teníem per tal d'arribar a la gestió de la totalitat dels recursos, estàvem al 95 %, i, per tant, això
suposa que una família amb un pis de 90 metres quadrats ha pagat 95 euros més d'IBI que l'any anterior.
I, a més a més, amb el cas de l'IBI i les escombraries, en el cas de tindre una casa, han acabat pagant una
mitjana de 130 euros més. I que, a més a més, suposa també, en el cas dels comerços, només amb la
taxa d'escombraries, uns 70 euros, que amb tots els impostos acaba sent una mitjana de 300 euros. Això
és no creure en el comerç, això és no ajudar les famílies. I, a més a més, en lloc de facilitar al màxim la
implantació d'empreses, d'indústries al nostre territori, s'ha incrementat un 19 % l'IAE, cosa que no ha fet
cap dels ajuntaments de l'entorn ni de la demarcació, que al contrari, ho han congelat o ho  han reduït
perquè el  que volen és generar llocs de treball,  que és el que havíem fet  el  nostre govern: facilitar la
política fiscal per tal que vinguen noves empreses i ara el que es fa és  tot el contrari, i amb això evitar
facilitar la nova generació de llocs de treball. 

Saben que des de Junts  per  Tortosa  els  darrers  anys hem congelat,  hem reduït  els  impostos  i  taxes
municipals,  hem fet  una  reducció  neta  de  l'endeutament  de 16 milions  i  mig  i  davant  d'este  pròxim
moment de poder fer unes noves ordenances, el que els demanàvem era un mínim que es pogués fer
aquesta congelació,  però anar també més enllà,  com diu, al  mateix punt de la moció, que és fer una
proposta d'anar reduint de forma progressiva els impostos. Creiem que cal reduir-ho. Som conscients que
esta pujada que van fer tan desorbitada, en este cas, ha suposat també incrementar la despesa corrent.
És molt difícil revertir-ho de forma directa, per això no hem fet una proposta populista dient «baixin un 28,
baixin  un  19,  baixin  un  18»,  com segurament  haurien fet  vostès,  si  haguéssin estat  a  l'altre  costat.
Nosaltres el que volem és fer una proposta que sigui raonable. Esperem que sigui així, per tant, els instem
que més enllà de congelar els impostos,  tal com diu la moció, també ens facin aquesta proposta d'anar
reduint  de  forma  progressiva  aquesta  gran  pujada  d'impostos  que  han  portat  a  terme  i  a  més
innecessària, ara es demostra també, més que mai, amb l'afirmació que ens ha fet avui el senyor Jordan.
Perquè és evident que no calia fer aquesta pujada tan gran, sinó ara no estaríem com estem. I, per tant, en
tot cas, el que  els demanem és això, que portin a terme una reducció progressiva dels impostos,  que
pensin amb la ciutadania de Tortosa, que els escoltin, que realment anar pel carrer ara és tothom dir-te
«Mira, mira, han apujat els impostos», que és el que vam dir que acabaria passant i ha passat. I, per tant,
les  famílies ho estan patint i els instem  que facin una reflexió al respecte i a les  pròximes ordenances
també portin a terme una reducció.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyora  Roigé.  Té  la  paraula  la  senyora  Mar  Lleixà,  en  representació  del  grup  municipal
d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies, alcalde. Un cop més ens presenten una moció que vostè a la mateixa ja la titlla de populista. La
podem debatre,  evidentment,  per  això  estem aquí.  El  juny  del  23,  este govern es  va trobar  amb una
situació complicada amb una conjuntura econòmica de recessió inflacionista amb un increment de les
despeses  corrents, energètiques i financeres de l'Ajuntament, igual que ens passa a les nostres cases.
Posaré  alguns  exemples  dels  quals ja  vam parlar  al  ple  d'aprovació  de  les  ordenances.  Els  costos
energètics estimaven un increment des del darrer pressupost de més de 700.000 euros.  En quan a la
gestió de residus, només el cànon patia un increment de més de mig milió d'euros. L'increment del tipus
d'interès, afegint el préstec de 9,5 milions, s'incrementava en més de 700.000 euros. Els costos salarials,
que com sap,  es va pactar increments retributius del personal  de l'administració, s'havien d'aplicar en
l’actual pressupost i es va estimar en més de 900.000 euros. Vostès, que els agraden tant els números,
poden sumar i veurà l'increment de la despesa respecte al pressupost del 22, que va ser l'últim que va ser
capaç d'aprovar, perquè li recordo que en un darrer mandat va ser incapaç d'arribar a acords amb la resta
dels  grups  municipals  i,  per  tant,  veníem  d'un  pressupost preparat  el  21,  prorrogat  i  desfasat,  amb
increments de despesa molt elevats, com hem comentat.

El seu govern no havia planificat i s'havia dedicat a fer obres d'aparador per intentar mantenir el poder a
Tortosa, sense prendre cap mesura per reduir despeses, ni la factura energètica, ni per millorar la recollida
de la brossa i fer baixar els costos de gestió. Sap perfectament que hi ha una llei de residus que cal ia
aplicar abans del 2025, i que obliga a cobrir amb els ingressos del cost del servei. L'actual equip de govern
ens  vam  trobar  amb una  situació  que,  per  responsabilitat,  ens  va  obligar  a  prendre  mesures  per
racionalitzar la despesa i reduir els costos, i, per això, estem invertint en energies alternatives i millorar la
gestió de residus. Fer pagar a tothom i que qui més té, sigui qui més pague. Ajustar els impostos i les taxes
d'acord  amb la  inflació.  Avui,  seguint  la  tònica a  la  qual ja  ens  han acostumat  durant  estos  mesos,
continuen fent demagògia i venent fum. Encara no han assumit, i seria hora, que ja no governen a Tortosa i
que l'actual govern és el responsable i actuarà de manera que consideri adient a cada moment, tant en la
gestió dels ingressos com de les despeses. Sí que vull matisar una dada que ha donat, i és que l'any que
es van apujar més els impostos a Tortosa no ha estat el 23, sinó que va ser el 2012 i 13. Aquell govern,
que era de  Convergència,  després de  Junts,  i  ara  es diu Junts per  Tortosa.  Per  tant,  panses,  que els
agraden molt. Este govern, amb l'objectiu de fer el millor per a les tortosines i els tortosins, per a tots, els
que tenen una situació més benestant,  però  sobretot  els  que més ho necessiten,  decideix  i  pren les
decisions que considera adients. I com ja li ha comentat l'alcalde a la Junta de portaveus, es congelaran
els impostos. I es fa valorant totes les variables i no a cop de mocions, i menys del seu grup que només
està disposat a dinamitar l'acció de govern perquè encara no és capaç d'assumir el rol de l'oposició.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Hauria d'anar acabant, senyora Lleixà…”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Per tant, ara deixi fer, assumeixi el seu paper i el nostre vot serà en contra.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyora  Lleixà.  Té  la  paraula  el  senyor  Víctor  Grau,  en representació  del  grup  municipal  de
Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció del Sr. Grau

“Gràcies, alcalde; regidores, regidors. Aquest govern no ha volgut mai gestionar l'economia municipal com
si visquéssim en un món pròpiament del realisme màgic, on les promeses es transformen en miracles
ficticis i les xifres ballen a l'aire com si no hi hagués gravetat. Una forma més de realisme màgic. Aquest
govern no ha volgut mai fer viure la ciutadania en un univers paral·lel on els projectes i els serveis es
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presten sense cap lògica financera,  i  els  problemes econòmics semblen desaparèixer  amb un cop de
vareta, com per  art  de  màgia.  Una  realitat  que  s'amaga  darrere  d'un  espill  màgic  amb una  despesa
descontrolada que només creix, però que a la vegada no experimenta cap actualització dels tributs, mentre
es manté  la  il·lusió  que tot  està sota control.  Això  a l'economia domèstica no és  possible  i  tampoc  a
l'economia  municipal.  La  realitat,  però,  com  passa  a les  millors  novel·les  de  realisme  màgic,  s'acaba
imposant.  És  paradigmàtic  que  mentre  vostès,  en  l'anterior  moció  i  en  aquesta,  venen  el  titular  de
desgavell permanent, aquest govern, de forma responsable, ha posat ordre a la manca d'actualització dels
tributs municipals. Els tortosins i les tortosines van entendre i han entès que aquest govern, en lloc de fer-
los viure en un món construït sobre la base d'un realisme màgic, havia d'emprendre fórmules polítiques
realistes, malgrat que a vegades poguessin anar en contra dels interessos col·lectius en primer ordre, però
sempre a favor dels serveis públics i l'equitat social, atenint així també taxes obligatòries, com les de les
escombraries.

Calia  afrontar  un  escenari  econòmic  que  havia  canviat  radicalment  amb  l'assumpció de  despeses
inevitables, molt més grans en comparació amb el darrer pressupost aprovat el 2022, que es va enllestir a
les acaballes del 2021. El context postpandèmic i internacional, així com la inflació elevada o els costos
energètics, van fer imprescindible augmentar els crèdits pressupostaris per cobrir les despeses corrents.
Com  ja  li  ha  avançat  l'alcalde,  aquest  govern  assumeix  avui  el  compromís  de  congelar  els  tributs
municipals. Com a grup municipal a l'oposició, tenen tot el dret, òbviament, a presentar les mocions que
considerin, només faltaria. Ara bé, deixi’m també ser clar. En cap cas lideraran l'agenda d'aquest govern,
per molt que s'hi escarrassin, i avui en tenim una mostra més. És innegable que l'oposició juga un paper
fonamental, però crec que la manera en què s'està enfocant la seva acció política comença a erosionar la
seva credibilitat. Amb la seva experiència al govern, m'agradaria veure'ls allunyats d'estratègies populistes,
amb un to menys bel·ligerant, malgrat que vostès només en diuen fiscalitzar. Seria més profitós per a tots
els tortosins i les tortosines que apostin per una oposició responsable i constructiva. Això, n'estic segur,
beneficiaria el conjunt de la ciutadania i és des d'aquesta perspectiva que sempre tindran la mà estesa del
govern per col·laborar amb els pressupostos i amb tot allò que faci falta.  Per això votarem en contra de la
moció que ara es debat. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. La senyora Roigé té la paraula.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes gràcies. Senyora Lleixà he dit que la proposta podria ser populista, no que fos populista. L'insto
que m'escolti i que llegeixi bé la moció per a... Perquè el que podríem haver dit és que haguessin reduït el
28 % que van pujar o el 18 % que van pujar de l'IBI. En tot cas, no he dit això. Per tant, estaria bé que llegís
el que dic. Els costos energètics, la pujada, en este cas, dels interessos, tot això es va produir estant natros
al govern, no estant vostès al govern. Per tant, ja estava dintre de la despesa, ja  s'estava assumint, ja
s'havia pagat això, ja s'havia fet. Per tant, en tot cas, és tan fàcil com mirar quant s'ha incrementat el rebut
de la llum i en quant van tindre el rebut de la llum incrementat les famílies i a quant el tenen ara? L'han
tingut enguany, el 2024, o el van tindre el 2021-2022, que és quan governàvem natros? En tot cas, setze
anys sense apujar impostos i arriben vostès i el que fan és apujar els impostos. I ara el que els demanem
és que facin aquesta reducció progressiva i que, per tant, ens portin a terme una nova proposta.

Està bé també que recordi que ho votaven tot en contra, com ens acaba de dir la senyora Lleixà, perquè de
fet va ser així. Vostès poden tindre pressupost perquè tenen 11 vots, poden votar l'increment innecessari
dels impostos perquè tenen 11 vots. Per tant, han anat tirant endavant. Per tant, no ens culpin a natros.
Vostres tenen 11 vots per fer el que vulguin fer com a govern. El que han de fer és, evidentment, governar i
treballar. Per tant, això és el que pertoca. I el poder de Tortosa, que ha dit que nosaltres fèiem grans obres
per mantindre el poder de Tortosa, el poder de Tortosa no el decidim els que estem aquí, el decideixen les
urnes, sap?, senyora Lleixà. I les urnes van decidir que nosaltres teníem 10 regidors i vostè en tenia 3, i
que nosaltres pujàvem del 29 al 42 % dels vots i vostè perdia un 50 % de tots els vo ts. Això és el que van
decidir les urnes. No, el poder de Tortosa no el decidim els que estem assentats. El decideix la gent votant,
i això és el que va fer la gent. I de fet, el seu grup no devia estar molt contenta la ciutadania per tal de fer
que fins i tot el seu portaveu hagués de plegar perquè va entendre que no podia continuar estant aquí
assentat.

És fals el que ens ha dit del 2012. És a dir, és absolutament fals, i l  'insto que ho retiri s perquè és fals.
Està penjat al web de l'Ajuntament, està publicat als butlletins. Les famílies saben si els va pujar el rebut
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de l'IBI i els va pujar el 2012 o els ha pujat ara. Per tant, en tot cas, el que ha de fer és no mentir  al
respecte i veure que realment quan s'han  apujat els impostos és ara i no el 2012. I,  d'altra banda, al
senyor Grau, només li recordaré una cosa. No li diré res més perquè crec que no val ni la pena rebatre-li
després de tot el que ens ha dit, però li recordo que en este univers paral·lel, en este món tan màgic, jo
tenia una primera tinent d'alcalde que està asseguda aquí al costat meu, i  el Partit Socialista governava
l'Ajuntament de Tortosa a l'anterior mandat. Per tant,  devia ser molt màgic, però el  Partit  Socialista hi
formava part i potser per això dic que és tan màgic i tan bonic. En tot cas, el nostre govern, el que va fer  és
que va reduir els impostos durant setze anys, reduir l'endeutament i fer la màxima inversió que s'ha fet mai
a la història de Tortosa. De moment, en este any, que porten ja una mica llarg, vostès d'inversió zero i l'únic
que han aconseguit és més càrrecs de confiança, incrementar l'endeutament i apujar els impostos. És el
seu balanç de govern.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. No sé si era màgic o no, però ara estan asseguts aquí. Ningú vol estar assegut al
seu costat, suposo que per alguna cosa serà. En tot cas, té la paraula la senyora Lleixà, en representació
del grup municipal d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Sí, gràcies. De tota manera també ja es va explicar i se'n va parlar el ple de pressupostos, i el que calia fer
era fer un pressupost que fos realista i que pogués fer-se càrrec de totes les despeses que s'haguessin
pujat quan s'haguessin pujat. La realitat és que estaven allí i, evidentment, l'increment era el que ja s'ha
comentat. De tota manera, ja s'ha informat també que es congelaran i hi ha este compromís de congelar
els impostos i que, evidentment,  el que sí que està clar, i també li ha dit ara l'alcalde, que hi hagués els
resultats que hi hagués, evidentment, la situació en la qual ens trobem és la que ens trobem. I els fets fan
que vostè  en  este  moment  ara  estigui  a  l'oposició  i  que  també li  demanaria  una  oposició  que  sigui
responsable i  constructiva.  I  aquí sempre ens hi  trobarà. Portem quinze mesos i  fins als quatre anys,
evidentment, encara queda molt de temps, té temps de rectificar. El diàleg és molt sa i l'escolta també, i
les  falsedats,  els alarmismes,  no ho són tant,  i  aquesta és la realitat.  Continuarem treballant per  una
Tortosa més justa, més social, més amable, més pròspera econòmicament i, evidentment, també s'estan
fent  coses,  no  digui  que  no. I  respecte  al  que  m'ha  comentat  que  el  2012  i  2013,  tinc  aquí  la
documentació, perquè evidentment jo també em documento. I l'IBI era i va ser la pujada més gran l'any
2012 i 2013 i ho pot també revisar.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té ara la paraula el senyor Víctor Grau, en representació del  grup municipal de
Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya.”

Intervenció del Sr. Grau

“Bé, avui he intentat utilitzar una metàfora literària, per si més no, intentar contrarestar una mica el to amb
el qual ens tenien acostumats en els darrers plens, però veig que tampoc això no sol agradar o no  ha
volgut agradar.  Bé,  tampoc  no  es  tractava  d'això,  no,  però  simplement,  i  novament,  jo  els  invito  a
abandonar aquest to bel·ligerant, a que ens té acostumats no només a la sessió plenària sinó als ciutadans
que també ens aturen pel carrer i ens diuen que com pot ser que tinguem aquestes actituds, no només a
les sessions plenàries sinó a través de xarxes socials i en els actes públics. I , per tant, jo sí que els invitaria
a fomentar un no-ús esbiaixat i manipulat de les dades i, sobretot, a sotmetre 'ns a un debat polític on els
tortosins i les tortosines també s'hi puguen sentir identificats. En aquest sentit, jo crec que ten en una gran
oportunitat des de l'oposició per influir molt positivament en qüestions claus, com la possible modificació
de les ordenances o també l'aprovació de pressupostos. Per què no? Evidentment, si realment la seva
prioritat és la ciutadania i no recuperar el poder a qualsevol preu. Jo no en tinc cap dubte,  perquè vostè
mateixa,  així  com la resta de components  del  seu grup municipal  que han ocupat  càrrecs polítics de
prestigi en els quals el diàleg i el bon to polític han estat claus per fomentar grans acords de país, de
territori o de ciutat. Moltes gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula la senyora Roigé per tancar el debat.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Se'n va parlar al ple dels pressupostos, i tant, i se'n va parlar amb dades objectives, amb certesa, no amb
falsedats, com està dient la senyora Lleixà. No cal que em doni la seva documentació, està penjada. Ho pot
mirar qualsevol persona, que tothom ho miri, insto a tothom que miri el rebut de l'IBl del 2012, la pujada
que es va produir i la que ara han portat vostès, perquè evidentment no té absolutament res a veure i, en
tot cas, és fals que s 'apugessin els impostos, reitero que els impostos s'han congelat, s'han reduït al llarg
d'estos setze anys i això ho saben les famílies. És que a la gent no se la pot enganyar i dir «No, és que tots
van apujar i no se'n van adonar.» La gent no se’n va donar compte que li apujaven els impostos i ara sí que
se n'ha donat  compte? Curiós i estrany. En tot cas, senyor Grau, dades manipulades ni una. Una de les
coses ens caracteritza i que jo n'he volgut fer qüestió sempre és de portar totes les dades documentades i,
per tant, fer aquella feina que pertoca amb dades, amb informes d'intervenció, cosa que no han fet vostès
i, per tant, debat polític, tot. Però, evidentment, compari l 'oposició destructiva que ens feia  a l'anterior
mandat amb el que estem fent nosaltres ara, que és simplement constatar les coses quan no es fan bé,
que és el que no els agrada a vostès, que féssim aquelles coses, que diguem i posem en relleu aquelles
coses que no es fan bé. Però, en tot cas, vostès, torno a dir, són 11, poden fer el que vulguen, poden fer el
que creguen convenient, i, per tant, els insto a governar i, en tot cas, els insto a que aquí el que han de fer,
esperem, és que ens portin una proposta  tal com diu avui la moció, que a més de congelar també ens
proposi reduir i anar repercutint la gran pujada d'impostos que s'ha fet més gran que mai a la història de
Tortosa.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé.” 

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda rebutjar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació del grup municipal de JUNTS (10); i deu vots en contra
corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3). Amb
un resultat d’empat, es procedeix a una segona votació, obtenint el mateix resultat. Desfà l’empat el vot de
qualitat del Sr. Alcalde, per tant, la proposta queda rebutjada.

II. PART NO RESOLUTIVA

07 – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA

a) Extractes Junta de Govern Local:

- 30/2024, de 17/06/2024 – ordinària.
- 31/2024, de 25/06/2024 – ordinària.
- 32/2024, d’1/07/2024 – ordinària.
- 33/2024, de 27/06/2024 – extraordinària i urgent.
- 34/2024, de 02/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 35/2024, de 08/07/2024 – ordinària.
- 36/2024, de 15/07/2024 – ordinària.
- 37/2024, de 22/07/2024 – ordinària.
- 38/2024, de 18/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 39/2024, de 19/07/2024 – extraordinària i urgent.
- 40/2024, de 29/07/2024 – ordinària.
- 41/2024, de 05/08/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 1763/2024 a la 2516/2024.

*-*-*
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El consistori en queda assabentat.

08 – INFORMES DE L’ALCALDIA. 

No n’hi ha.

09 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

“En relació  als últims precs o preguntes que es van fer i  que alguns van quedar per respondre, sí que
m'agradaria contestar-ne alguns dels que feien falta. Per exemple, amb relació al senyor Ologaray, que ens
va parlar sobre una carta que feia referència al Síndic de Greuges, que s'havia de respondre. Certament,
era  una  denúncia  que  havia  fet  un  ciutadà  a un  altre  ciutadà  de  la  nostra  ciutat  per  una  qüestió
urbanística. Des de l'Ajuntament s'havien de fer les diferents comprovacions, inspeccions en aquest indret.
Alguna de les vegades que s'hi  va anar, no ens van poder atendre. Finalment,  s'ha pogut fer i  ja s'ha
contestat, en este cas, a les parts afectades. 

En  relació  amb la  senyora  Anna  Rehues,  que  ens  va  preguntar  sobre  un  espai  a  la  pàgina  web  de
l'Ajuntament, si recorda, també comentar-li que aquest espai s'havia eliminat el mandat anterior. Li vam
contestar, crec, això. Després també li vam comentar que ara s'havia creat o incorporat un enllaç perquè
tota la ciutadania que entri a la pàgina web pogués tindre accés directe als diferents webs dels diferents
grups municipals i,  per tant, tenen aquest accés directe. I,  per tant, no es tornarà a activar com ja va
passar el mandat anterior, entenent que hi ha un accés directe a totes les pàgines web dels diferents
grups municipals aquí presents. 

Amb relació amb el senyor Pedret, que també va parlar sobre el temps d'espera al SAC, li vam comentar
que hi  havia un problema de diverses baixes.  S'han tornat  a incorporar  algunes de les  persones que
estaven de baixa, hi ha un problema de personal en bastants àrees de l'Ajuntament. Esta és una de les
més  tensades, però en este cas ara tornem a tindre persones que estaven de baixa. Esperem que, per
tant, es pugui agilitar la resposta al respecte. 

Amb relació amb el senyor Bonfill, que va parlar de quan s'arranjaria el camí del Port, este estiu s'ha fet
efectiu este arranjament i, per tant, en esta línia crec que és evident perquè tots ho han pogut veure.
També  va  preguntar  sobre  un  camí  a  Vinallop,  que  crec  que  també  se'l  va  informar en  comissió,  i
certament, al final, el que s'ha fet és certificar només la part de l'obra feta perquè hi va haver una confusió
en una bifurcació dins del mateix camí. Per tant, l'Ajuntament només ha pagat allò que realment pertoca. 

En relació amb el senyor Tomàs, que va preguntar si ens adheriríem a este decàleg d'empadronaments, no
ens sumarem a este decàleg. Ja vaig explicar-ho, crec també, perquè al final el que diu és el mateix que la
llei informa, és un decàleg que l'han signat ajuntaments com el de Badalona, liderats pel senyor Albiol,
amb ajuntaments d'un altre signe polític, perquè al final el que diuen allà és el que marca la normativa i,
per tant, en esta línia anem.

En relació amb les subvencions que la senyora Roigé va preguntar que s'agilitzessin els pagaments del
2022, s'han fet tota una sèrie de requeriments que feien falta davant dels informes negatius d'Intervenció,
en este cas, per  temes de justificacions.  Ara, aquests  requeriments ja s'han contestat per  part  de les
entitats amb un temps prudencial perquè poguessin realment justificar el màxim possible. I, paral·lelament,
també ja estan en fase de fiscalització les subvencions del 2023, perquè vostès saben perfectament que
han canviat els criteris des del punt de vista de les subvencions en estos últims dos anys, a través, en este
cas, d'Intervenció. 

Per tant, són totes les preguntes, si no recordo malament, que hi havia. En tot cas, ara entenc que hi haurà
altres preguntes. Sí, té la paraula senyora Roigé.”
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Intervenció de la Sra. Roigé

“Crec que en queda una, queda la pregunta en torn al COPATE.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Sí, en relació amb el COPATE, és cert, la tenia aquí. Vostè va preguntar si entraríem o no al consorci, què
en pensàvem l'Ajuntament? Jo li vaig contestar que estàvem esperant nosaltres i la resta d'Ajuntaments si
estos estatuts i estes decisions estaven avalats des del punt de vista jurídic. No s'ha contestat encara i no
s'ha pres cap decisió a nivell global i, per tant, encara estem en la mateixa fase perquè, en principi, s'havia
de contestar per part  del COPATE  als diferents ajuntaments durant l'agost,  i  al  final, de moment, està
congelada esta decisió i, per tant, estem a l'espera també de tots aquests informes jurídics i de tenir una
visió global del que representa aquesta decisió. Entenc que ara demanen més paraules. Si em poden dir
qui vol intervindre. El senyor Ologaray. El senyor Bonfill, senyor Tomàs i la senyora Roigé. Té la paraula el
senyor Ologaray.”

*-*-*

1. INTERVENCIÓ DEL ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde; regidores, regidors. La setmana passada, quan vam portar a aprovació el
quart expedient d'extrajudicials, ni l'alcalde ni la regidora d 'Hisenda ens van poder confirmar si hi hauria
més expedients extrajudicials del 2023. Ens poden dir avui si encara queden extrajudicials a portar al ple?
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Els informarem a la comissió corresponent, em comenta la regidora d'Hisenda.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. En tot cas, el que determina el ROM és que les preguntes fetes al ple es
respondran al ple o en la pròxima sessió ordinària del ple. Per tant, a mi el que em sembla, en tot cas, molt
insòlit és que el govern municipal a hores d'ara no sàpiga si  té factures encara pendents de l'any passat
per pagar o no. Suposo que deu ser tot fruit d'esta bona gestió econòmica que alguns dels seus regidors
avui intentaven vendre, però que és evident que no sabent a hores d'ara si hi ha factures per pagar o no de
l'any passat, jo crec que ja està tot dit. Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Ologaray.  Jo  no  li  he  dit  que  ho  sabem  o  no  ho  sabem.  Això  és  una
interpretació que vostè fa i, més enllà que li poguéssim contestar a la comissió corresponent, com vostès
durant anys van dir que aquestes preguntes no s'havien de fer aquí, que s'havien de fer a les diferents
comissions, li podem contestar o al pròxim ple, o per escrit, o allà on creguéssim oportú, i en funció d'això,
una vegada revisada aquesta documentació, que s'està fent el repàs corresponent, li donarem resposta a
aquesta. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “En tot cas, senyor Jordan, és què és el que diu el ROM. No és que m'invente jo on m'han de
respondre, és el que li diu el ROM que ha de respondre en este ple o al posterior, independentment del que
vostè vulgui explicar en comissió. Per tant, ens està dient que nosaltres no sabem si vostè sap o no sap
que hi ha factures, però en cas que vostè ho sàpiga o no ho sàpiga, avui no ho vol dir. Això és el que ens
diu, eh? No sabem si hi ha o no estes factures, però en tot cas, el que sí que sabem és que avui vostè no
ho vol explicar a la ciutadania. Per tant, jo crec que a tothom li queda clar i, per últim, només constatar com
vostès, de moment, de moment, perquè encara no sabem si n'hi haurà més o no, han més que triplicat
l'extrajudicial, perquè ens entengui tothom, són les factures al calaix. De moment, més de 700.000 euros
en factures al calaix de l'any passat. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray. Són interpretacions seves de què vull dir o no vull dir a la ciutadania.
Jo, simplement, li estic dient que li donaré resposta a la comissió, li donaré resposta al  pròxim ple o per
escrit  a la seva petició.  I  a partir  d'aquí tindrà tota la informació al  respecte.  Entenc que té una altra
pregunta el senyor Ologaray? Té la paraula.”
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Sr. Ologaray: “Gràcies, alcalde. El 3 de juliol  vam aprovar la moció de Junts de Tortosa que els instava a
revertir  l'increment del període de  mitjana de pagament  als proveïdors.  Tot  i  la  moció, avui continuen
incomplint el període de  mitjana de pagament del grup Ajuntament, segons les dades que ens va dir la
regidora al ple de la setmana passada. Perquè a data d'avui, dos mesos després, estes dades encara no
estan publicades al web municipal. Almenys este matí, a les tres, no ho estaven, tot i que tenen l'obligació
de fer-ho. Esta manca de transparència també l'hem vista quan els vam demanar una carta al Ministeri
d'Hisenda sobre el període de mitjana de pagament. La primera petició d'informació que els van fer ens
van respondre amb una carpeta buida. A la segona petició ens van enviar altres arxius i no va ser fins a la
tercera que vam tindre, finalment, accés a la carta. Per què amagaven esta carta? Suposo que pel que diu,
«que las sanciones impuestas por la Unión Europea por el incumplimiento de los plazos de pago  a los
proveedores serán asumidas por las administraciones incumplidoras.» És a dir, que no complir el període
mitjà de pagament pot suposar sancions que haurà de pagar l'Ajuntament de Tortosa, és a dir, els tortosins
i les tortosines amb els seus impostos. A més, la carta també diu que es reitera «la necesidad de que se
adopten  medidas  correctoras  en  los  términos  expuestos.»  Ja  no  és  només  Junts  per  Tortosa  qui  els
demana que complisquen el període mitjà de pagament. Ara ja els ho demana el Ministeri d'Hisenda. I tot
plegat per una cosa totalment incomprensible que és que no paguen els proveïdors  per incapacitat de
gestió, perquè de diners en tenen. L'altre dia, la regidora d'Hisenda, molt triomfalista, celebrava estar a 45
dies i justificar-se dient que costa baixar. Però és que qui puja el període mitjà de pagament al cap de 60
dies és el seu govern.  Jo recordo que quan Junts per Tortosa vam deixar el govern municipal,  el període
mitjana de pagament de l'Ajuntament era de 16 dies i el del grup de 27. I ara, pode n tornar a dir-nos que
som destructius, que som els causants de les deu plagues d'Egipte, però nosaltres el que volem és ajudar
que els proveïdors cobrin  en temps i forma. Perquè si aquí ningú estigués insistint constantment  en el
període  mitjà de  pagament,  vostès  el seguirien  incrementant.  Junts  per  Tortosa  estem per  ajudar la
institució i que es complesqui este període mitjà de pagament. És una cosa que ens preocupa i ens ocupa.
I, per tant, el nostre prec és molt senzill. Acabo d'aquí a tres segons.”

Sr. Alcalde: “Hauria d'acabar ja.”

Sr.  Ologaray:  “Els tornem a demanar que compleixin  amb el  període de mitjà de pagament legalment
establert que no pot superar els 30 dies. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Ologaray. Les cartes que envia el Ministeri d'Hisenda són les mateixes que
enviaven quan vostès  governaven, quan tampoc complien en funció de l'any i de l'exercici, com passa a
tots els ajuntaments pel que fa al termini de pagament. Sap que hem millorat també estes dades, com se li
va dir aquí públicament a l'últim ple i, per tant, en aquesta línia continuarem treballant per agilitzar tot el
pagament relacionat amb les diferents factures, tal com la mateixa regidora li va exposar en un últim ple
extraordinari, si no recordo malament. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. És evident que la gestió pressupostària, hi ha hagut anys durant estos darrers setze
anys que ha sigut molt difícil. Jo no li voldria recordar com  es va trobar l'Ajuntament quan va entrar el
nostre govern fa setze anys, que ben just van tindre recursos per poder pagar les nòmines. I van haver de
fer  un  esforç  molt  important.  Sí,  és  evident,  en alguns  moments  s'ha  incomplert  el  període  mitjà de
pagament. En un moment molt complex, com deia.  El que no s'entén és com pot ser que vostès  tinguin
més de 12 milions d'euros als comptes, en posen dos a un dipòsit bancari i, en canvi, els proveïdors no
cobren a termini. Això és  el que no s'entén. Vostès estan tenint diners i no paguen per una manca de
gestió. Per tant, això és el que denunciem, això és el que demanem que corregeixin i, en tot cas, demanem
que sigui  com més aviat millor. Hi ha una moció que es va  aprovar aquí al ple i, per tant, els insistim a
resoldre este tema i a que governin en comptes de fer d'oposició de l'oposició. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Senyor Ologaray, governem, no fem oposició de l'oposició, no fa falta que se'n vagi fa setze
anys perquè els períodes de pagament que vostès no complien no fa setze anys. Fa un any, fa dos anys,
segons els diferents trimestres. Senyora Roigé, segons els diferents trimestres, ni al mandat anterior, així
també va ser en alguns períodes. I ja li vam dir que aquests 2 milions d'euros estan en un fons perquè són
d'una subvenció que, en principi, no es poden gastar per fer pagaments d'altres qüestions. Per tant, estigui
tranquil  que s'està millorant en aquesta línia i,  per tant,  com ja li  va dir  la regidora  d'Hisenda, estem
complint en aquests moments allò que preveu la normativa. Té la paraula el senyor Ologaray.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies. No  és cert,  senyor  Jordan. A  l'Ajuntament de Tortosa pot consultar els períodes
mitjans de pagament que surten al web municipal i vostè mateix, i de fet tota la ciutadania, i el SIL,  els
insto que ho facin, ho podran veure. Després, pel que fa al fons que van posar, l'Ajuntament impera sota el
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principi de caixa única, per tant, jo crec que hauria de tindre més…. Continuo? L'Ajuntament impera sota el
principi de  caixa  única i, per tant, entenc que també hauria d'entendre això i, per tant,  estos 2  milions
d'euros estan, com he dit,  al  principi  de caixa  única. Per últim, pel que ha dit vostè, és que no estan
complint. El grup Ajuntament està superant estos 30 dies, sí o no? No ho sabem, és el que mos va dir la
regidora. La regidora mos va dir 46 dies, si no recordo malament. Publicat no està. És una dada del juny
que encara no l'han publicada. També deu ser la transparència. Però, en tot cas, no l'estan complint. Per
tant, el que li demanem és que complisquen i que vostè diga que ara s'estan esforçant molt, jo no ho sé si
s'estan esforçant molt, el que sí que sé és que quan nosaltres vam marxar del govern estava a 27, vostès
ho van pujar a 60 i ara encara està a 46, no estan complint, no s'està complint, gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyor Ologaray, està excedint el temps. Li torno a repetir, en estos moments s'està complint
el que és l'Ajuntament. Sap que el grup és global i també hi ha les xifres de l'Hospital de la Santa Creu, com
li va comentar la regidora. La caixa única és cert, però també és cert la responsabilitat que no es poden
gastar uns diners per unes coses que no pertoquen, i en esta línia el govern està treballant. Té alguna altra
pregunta? No? Té la paraula, ara entenc, el senyor Bonfill.”

2. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill: “Senyor alcalde, senyores i senyors regidors. És en referència a la contestació que m'ha donat
del camí de Vinallop, que no és cert que en comissió s'hagi informat res respecte a això. Si em permet que
li faça una breu cronologia del que hem pogut esbrinar de l'execució d'aquesta obra: en data 11.06.24, el
representant de l'alcalde del poble de Vinallop, el senyor Mateu Vidiella, anuncia als veïns el començament
de l'arranjament del camí municipal anomenat de la Capella del Carme; el dia 13.06.24, amb un 65 % de
l'obra executada, aturen els treballs en adonar-se que els treballs executats fins al moment es realitzen en
un camí que no és de titularitat municipal; el dia 1.07.24, en sessió de ple ordinari, jo mateix li pregunto en
referència a aquesta obra posant-li en coneixement que s'actua en un camí que no figura  al  Catàleg de
camins  municipals  de l'Ajuntament  de Tortosa.  En  properes comissions  ordinàries,  del  30.07.24 i  del
27.08.24  d'Espai  públic,  la  senyora  Abelló no  ens  informa en  cap  moment  de  l'execució  de  l'obra  i
d'aquestes anomalies que jo  li  detallo;  mitjançant  decret  d'Alcaldia,  adjudiquen aquesta obra en data
11.07.24. Per tant, com és possible que vostès facin una obra a partir del dia 10.06.24, si no l'adjudiquen
fins al dia 11.07.24? Deixa de manifest, senyor alcalde, que en aquesta obra hi planen moltes ombres, on
crec que vostès ens  haurien de donar unes explicacions més clares i que no han fet des d'un principi.
Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Bonfill. No estic al detall de tota la informació que vostè comenta, com es pot
imaginar. Jo tenia entès que sí que s'havia informat en comissió o que s'havia contestat alguna pregunta
per escrit, però en tot cas, el que li puc comentar i és el que li he dit abans, és que, certament, hi va haver
una equivocació pel que fa a un tram d'este camí, que vostè coneix perfectament, perquè és una bifurcació
del mateix camí, perquè es va pensar que aquell era de propietat municipal i que després, a la certificació,
només s'ha pagat la part corresponent a la part, evidentment, municipal,  com no podria ser de cap altra
manera. Totes les altres  consideracions les mirarem i, en tot cas, se li contestarà. Moltes gràcies. Té la
paraula.”

Sr. Bonfill: Sí, tampoc m'ha contestat a tot en això que no quadra, perquè jo també al ple li vaig preguntar
que qui pagaria estos treballs, perquè si  vostès fan l'encàrrec municipalment,  tot i  que no és un camí
municipal, estos treballs que s'han realitzat, qui els paga? Qui els acaba pagant? Això tampoc m'ho han
contestat vostès a les preguntes que ja li feia el ple del dia 1 del juliol. Per tant, això és  el que és greu.
S'han fet uns treballs que damunt que no estan fets… d'equivocacions, segurament que n 'hi pot haver
moltes, però uns treballs que no s'han fet en un camí municipal, aquests treballs estan realitzats i estan
fets, qui els paga? Qui els acaba pagant? El contractista d'on cobra? De qui cobra? De l'Ajuntament? De qui
cobra? És el que voldríem saber. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Ja li he contestat que en este cas només es pagarà la part efectuada per part de l'Ajuntament
i, per tant, l'altra part, jo no li puc respondre qui els pagarà, però en el cas de l'Ajuntament pot estar segur
que no ho farem. Té la paraula, senyor Bonfill.”

Sr. Bonfill: “Sí, i com a últim, per tant, una cosa que li pregunto més clarament: el contractista no cobrarà
este treball? Perquè l'equivocació qui l'ha feta el contractista o l'Ajuntament que fa l'encàrrec? Té la culpa
de no cobrar este treball el contractista? Pregunto, si m'ho poden contestar. Gràcies.”
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Sr. Alcalde: “No sé si defensa els interessos del contractista o els interessos de l'Ajuntament. Jo el que li
explico és que, certament, hi va haver una equivocació i que, per tant, per part de l'Ajuntament, el que
farem serà només pagar allò que pertoca a la part del camí que és municipal i que, per tant, este tram no
serà pagat per part de l'Ajuntament. Té la paraula ara el senyor Tomàs.”

3. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr. Tomàs: “Gràcies, alcalde; regidores, regidors. Bé, vagi per davant i no li càpigui cap dubte que des del
nostre grup som proactius i participem en aquelles comissions a les quals els diferents presidents ens
donen joc, ens deixen intervenir i d'alguna manera, suposo que algú li ha fet arribar, que algunes propostes
en positiu i tirar uns quants cables, si m'ho permet, hem fet en alguna comissió. Dit això, en algunes de les
comissions,  i  li  ho  dic  aquí  al  ple,  per  tal  que ho traslladi  a  tots  els  seus  regidors  i  regidores,  quan
demanem alguna informació que pel que sigui, aquell dia potser no acaba de quadrar o d'entrar bé, o
potser com ho demanem, no ho sé, però en tot cas hauríem d'aclarir-ho, que els hi faci arribar, que després
se'ns ha de facilitar esta informació, perquè sinó vostès s'acaben queixant després que els ho demanem
tot per instància. Per tant, en tan en quant som membres de ple dret de les diferents comissions que es
desenvolupen en aquesta casa, jo crec que no ens podem trobar en que passin diverses comissions, que
passin  diferents  plenaris  i  que  nosaltres  estiguem a  l'espera  de  documentació  i  que  llavors  haguem
d'acabar demanant-ho per escrit. No tenim cap mena d'intenció de carregar-los de feina extraordinària. Ans
al contrari, si ho demanem en comissió, és perquè entenem que ja hi ha uns grups creats dins d'este
Ajuntament que permeten sectoritzar precisament la feina que tenim dintre del mateix Ajuntament, tant al
govern per la part de gestió com al grup que estem a  l'oposició, des d'este punt de vista de, diguem-li,
fiscalització, acompanyament o vetllar per veure com s'estan fent les coses. Per tant, li demano, senyor
Jordan,  que  trasllade  a  les  diferents  presidències  de  les  comissions  que  actualment  hi  ha  en  este
Ajuntament, que se'ns traslladi allò que es demana en comissió.”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyor  Tomàs,  pel  seu to i  per  la  seva proposta; recepciono això que  vostè em
comenta. Després, potser fora de càmeres, podria també dir-me de quines comissions, en concret, estem
parlant, però la voluntat del govern és facilitar tota la informació al respecte. No sé si volen facilitar el
govern o no, però durant el mes d'agost, que és un mes inhàbil, no ha sigut vostè, però sí que membres del
seu grup municipal han fet fins a 36 peticions d'informació. Per tant, estaria bé, com vostè comenta, que
realment  es pogués traslladar esta informació de manera més àgil al si de les comissions i, per tant, en
aquesta línia, recepciono la seva petició. Té la paraula, senyor Tomàs.”

Sr.  Tomàs:  “En  relació  amb  el  mateix  prec,  senyor  alcalde,  dir-li  que,  òbviament,  les  preguntes  en
comissions  no  llevaran  tampoc  l'altra  via  que  tenim,  que  és  de  sol·licitar determinada  informació  via
instància.  Però segurament,  si  li  han fet  34 peticions,  potser segurament  amb 20 i  poquetes ens en
podríem sortir, no? També hem de tenir en compte que som 10 regidores i regidors, som 10 regidores i
regidors que intentem agarrar-mos la feina que tenim com a oposició molt seriosament i,  encertada o
desencertadament, vull dir, això ho dirà la ciutadania quan sigui l'hora, intentem treballar. Per tant, tampoc
li pot sobtar que pugui tindre una vintena de peticions, perquè ja li dic, al final, si fa números, poden ser
dos peticions per cada un dels nostres regidors, però sí que li demanaria, que crec que pel bé de tots, si a
les comissions es donen les respostes dins de termini i en la forma escaient, segurament tots plegats ens
estalviarem una mica de feina. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Li reitero que recepciono la petició, no són 20 ni 34, són 36, però en
tot cas crec que anem en la mateixa línia i,  per tant, això és  el més important. Entenc que no té cap
pregunta. Té una altra pregunta? Té la paraula.”

Sr. Tomàs: “Sí, moltes gràcies. Jo crec que no vindrà de dos amunt o de dos avall. Jo crec que el qui d de la
qüestió s'entén perfectíssimament. En relació amb la sala del Museu, la que ha d'acollir l'obra dels artistes
Gimeno, Casanova i Terol, no mos en sortim. Portem un any i quatre mesos del seu govern, una obra que
està acabada, una obra que es podria haver obert perfectíssimament, però que no mos n'acabem de sortir.
Se'ns parla en la comissió d'una sèrie de registres, d'una sèrie de dades, de paràmetres que tenen, però la
veritat és que els hem vist moltes vegades, però no els hem rebut mai. És a dir, els hem sentit en comissió,
però no els  hem rebut  mai,  estos  informes,  estes  gràfiques.  Considerem que hi  ha una part,  si  m'ho
permet, i no voldria que sonés tampoc una crítica que se l'agarressen, perquè si no els felicitem, llavors
s'ofenen, però sona una mica a deixadesa. A la deixadesa de gestió i d'acompanyament en les dades dia a
dia.  Perquè  al  final,  sap  què  passa?  Que  és  molt  difícil  prendre  les  dades  d'un  equipament  que  té
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climatització, si resulta que no ens preocupem del principi bàsic, i és que el clima s'engegue quan toca. Si
el clima ja no s'engega, ja partim d'una base absolutament fatal. Això ho hem pogut comentar en alguna
comissió, concretament amb el regidor d'Obres públiques, amb el qual hem establert un diàleg que més o
menys ens hem aproximat, però en la Comissió de Cultura no mos n'acabem de sortir. És veritat que ho
hem debatut molt, és veritat que se n'ha parlat, però estem encallats. I miri, de fórmules n'hi ha, perquè si
al  final  vostès  el  que pretenen és separar  aquesta obra que comptava amb una inversió de prop de
500.000 euros i que està acabada, pretenen allunyar-la per després posar-la en marxa i dir que ho han fet
tots vostès, a nosaltres mos és igual. Si ho poden haver fet tots vostès, però fa tres mesos ho haguéssim
pogut  dir.  Per  tant,  això  s'ha  d'intentar  desencallar,  s'ha  d'intentar  tirar  endavant  i  li  repeteixo:  hi  ha
fórmules per tal de poder obrir esta sala. Si resulta que hi ha una obra que és la que marca el màxim rigor i
el màxim registre per tal de poder-la obrir, facin, posin damunt de la taula quines obres tenen i valoren si
això podria estar ja en ús de tota la ciutadania o no.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Tomàs. Li ben asseguro que no té res a veure en què poguessin dir que la van
fer vostès o nosaltres, però en tot cas li dono la paraula a la regidora de Cultura perquè li respongui sobre
aquesta qüestió que molt bé han debatut, com vostè ha comentat, en diferents comissions.”

Sra. Lleixà: “Gràcies, alcalde. Bé, senyor Tomàs, ja sap que ho hem parlat. De fet, ho parlem a cadascuna
de les comissions perquè actualitzem quines són les dades, com està el tema. De fet, també vam convidar
un dia el regidor Bel perquè expliqués segurament i molt millor que jo quina era la situació. I també vostè
sap que el problema principal d'aquesta nova sala és que quan es va plantejar, no es va plantejar bé i els
hi van advertir. Probablement, aquesta problemàtica, si vostès ara fossen els responsables, la tindrien de
la mateixa manera. Dit això, ja hi estem treballant i ho sap. El que sí que no permetré és sentir que hi hagui
deixadesa per a part de cap tècnic ni tampoc de la meva persona. Allí hi havia un problema vinculat a la
climatització del Museu, no només en aquesta sala, que el que vam fer només entrar en este govern va ser
demanar una subvenció i de fet s'està treballant per poder-lo licitar, però també sap que tant el MNAC com
el  Museu  del  Prado  demanen  unes  condicions  per  als  quadres  i  les  obres  que  allà s'han  de  posar,
vinculades a una determinada temperatura i una determinada humitat. Com que ja em pensava que m'ho
preguntaria, tinc les dades de l'agost i  ara en sortir,  no es preocupi,  li  enviaré sense cap problema.  I
evidentment, entre el 50 i 60 % de la humitat relativa, que és el que demanaven, aquí se'n passa tots els
dies. Llavors, li enviaré sense cap problema, no es preocupi. I  el dia crec que 15 o 16, no recordo, que
tenim comissió, en tornarem a parlar, com sempre ho fem. El que volem és obrir-la com més aviat millor. I
també, li reitero, el que ja li ha dit l'alcalde, que en cap cas, pretenem allunyar-ho i, a més a més, també ho
he verbalitzat sempre, parlem de projectes de ciutat, no de persones, però no es preocupi que aquest no
és l'objectiu, l 'objectiu és mantenir i preservar les obres com no pot ser d'una altra manera.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula al senyor Tomàs.”

Sr. Tomàs: “Gràcies, alcalde; regidors i regidors. Evidentment, li ben asseguro que no em preocupo gens a
títol individual i que simplement és una focalització que tenim, en que una obra que està acabada, podria
estar en marxa. No és cert que això parteix d'un informe en el qual la  instal·lació no donava. Al final, la
instal·lació pot tindre dues, tres o quatre màquines, tot el que es vulgui. La instal·lació té un sistema central
que, en el seu moment, els mateixos tècnics, li he repetit en comissió això, i ho sap, al final, mos guiem pel
que ens diuen els  tècnics, els  tècnics  van determinar  quin tipus  de màquina havia  d'anar  en aquest
emplaçament,  en aquesta nova sala, i  els tècnics van determinar què havia  de hi  haure. El  problema
principal  que  hi  havia  per  no  obrir  era  la deshumidificadora,  si  no  recordo  malament.  De  la
deshumidificadora ja van passar, llavors, al clima. Mirin, aquí hi ha tota una feina a fer, crec que hi ha tota
una feina a gestionar i els demano que posem fil a l'agulla i li reitero, mos oferim en clau de ciutat a parlar-
ne, que vingui el tècnic, més enllà del regidor, que res a dir del regidor, que vingui quan vulgui, que ens va
informar molt bé, que vingui el tècnic, en parlem obertament i determinem on està el problema, perquè no
mos en sortim.”

Sr. Alcalde:  “Senyor Tomàs, ha exhaurit el seu temps.  En tot cas, crec que la regidora no vol tornar a
contestar i recepcionem una vegada més la seva col·laboració. Té la paraula la senyora Roigé.”

4. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé: “Gràcies, alcalde. En primer lloc, uns quants precs, alguns d'ells sorgits també del que ha anat
succeint al llarg de les preguntes. En primer lloc, un prec també perquè ens contestin al ple. No sé si això
és falta de transparència, és no voler explicar les coses, però mai havia passat que d'un ple a l'altre o no es
contestés o que hi hagués tantes respostes que es deixen per al següent ple. Per tant, això, ni jo ni mateixa
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quan vaig ser  alcaldessa, ni els anteriors alcaldes ho havien fet. Per tant, els insto  que ens contestin  al
mateix ple i que intentin ser rigorosos en això, que és el que pertoca a nivell del ple. Continuo?”

Sr. Alcalde: “No, millor que ordenem perquè després amb el tema dels minuts, és el que li hem comentat
abans, senyora Roigé,  el Reglament orgànic diu que podem contestar ara o al següent ple. Amb vostès
moltes vegades també ha estat així, consta en acta, que deien que aquestes preguntes les hauríem de fer
en comissió i, per tant, este govern contestarà quan cregui oportú, quan tingui la informació, complint el
Reglament orgànic municipal. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “En tot cas els prego que ens contestin, igual que ens enviïn la informació, per exemple, a la
Comissió d'Urbanisme, seguim sense tindre la documentació demanada, arribarem a la quarta comissió i
seguirem sense tindre la documentació que fa tres comissions, i serà la quarta, que encara no ens han
donat la documentació. Després ens diuen que no entrem per instància, ho demanem a les comissions i
tampoc així, per tant, ens veurem obligats a demanar-ho per instància perquè continuem sense tindre, com
a mínim, tres documentacions sol·licitades de projectes que no ens han fet arribar.”

Sr. Alcalde:  “No sé ara sobre quina documentació parla, però en tot cas, ho revisarem i si hi ha alguna
qüestió sobre este tema, llavors li farem arribar. Entenc que ara fa un segon prec? Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Sí, en tot cas, també els prego que no menteixin respecte a dades que estan publicades, que
estan penjades com és el PMP, com és les pujades dels diferents impostos. Insto tothom que ho miri, en
tot cas, si algú té algun dubte, ho poden publicar perfectament. Però en tot cas, amb cinc anys de govern,
cinc anys i escaig de govern, presidit per part meva i a l'anterior mandat, dos trimestres, incomplint el PMP
amb una societat i amb el consorci, dos trimestres. I vull recordar que vam tenir una pandèmia. Vostès, des
que han arribat, han incomplert el PMP, el període mitjà de pagament a proveïdors, tots els trimestres. Per
tant, també una mica, els prego, de rigorositat.”

Sr. Alcalde:  “Sobre aquesta qüestió no estem mentint. Vostè mateixa acaba de reconèixer que durant el
seu mandat, es va incomplir en alguns dels casos, vostè ho acaba d'afirmar. Per tant, quan nosaltres diem
que també hi  va haver alguns moments que  s'incomplia, ho acaba  d'afirmar. I  en tot cas, les pujades
d'impostos durant els setze anys en què vostès van governar també es van  produir, tal com li ha dit la
senyora Lleixà. En tot cas, tota la documentació està penjada i la ciutadania ho pot observar. Té la paraula
senyora Roigé.”

Sra. Roigé:  “En tot cas, insto tothom  a  que pugui mirar les dades perquè és molt impropi de qualsevol
persona que es dedica a la política  poder mentir d'aquestes maneres. Però en tot cas, jo no entenc la
política així, però vostès sabran quin és el camí que trien. I, en segon lloc...”

Sr. Alcalde:  Senyora Roigé, tinc jo la paraula. Estava parlant sobre la mateixa qüestió o sobre una altra
qüestió? Sobre el mateix pot continuar, si era sobre el mateix tema.”

Sra. Roigé: “No, ja perquè m'ha interromput, contesti'm vostè.”

Sr. Alcalde: “Li torno a donar la paraula i li dono un minut si realment era sobre el mateix tema.”

Sra. Roigé: “Sí, que en tot cas em sembla molt impropi de qualsevol govern, no el d'aquí sinó de qualsevol
lloc, que es puguin agafar les dades d'aquestes maneres i es puguin tergiversar. Al final, anar mentint, anar
mentint, anar mentint, al final, es pensen que la ciutadania és tonta. La ciutadania de tonta no en té res, i
és evident que sap exactament com s'han fet les coses, qui ha apujat els impostos i qui no els ha apujat.
Per tant, de nou els demano responsabilitat i ser  rigorosos absolutament amb les dades, com natros ho
som.”

Sr. Alcalde: “Li torno a repetir que de mentida cap, que és impropi d'algun polític  el que vostè diu que jo
estic fent, i podria dir exactament el mateix, perquè vostès han apujat l'IBI durant estos últims setze anys al
màxim, van apujar també les taxes d'escombraries i han d'analitzar tots els exercicis, després, certament,
alguns van baixar,  però durant estos setze anys,  es van produir  pujades i  es van produir baixades. Si
volgués fer una comparativa, en aquesta línia, hauríem de fer-la d'aquí a setze anys. El que vostè no pot dir
és que durant setze anys no s'han produït pujades perquè és fals i, per tant, la ciutadania només ho ha de
mirar perquè és així, la situació que vostès van fer durant aquests setze anys de govern és aquesta. Té la
paraula.”

-  Pàg. 27 / 33 -           MGE / erc



Sra. Roigé: “Per acabar este tema crec que tothom sap si li han apujat els impostos o no, i sap que ara li
han apujat i que abans no s'apujaven, però en tot cas ho deixo aquí. Simplement, animo tothom que ho
comprovi si algú té algun dubte amb els seus rebuts, que crec que no ho té ningú. Continuem amb el
següent punt?”

Sr. Alcalde: “Sí, simplement, jo també per tancar, evidentment que la ciutadania ho pot comprovar, ho pot
mirar,  més enllà del que ha passat l'últim any i fer una anàlisi  dels últims setze anys, el que va anar
passant durant cada any. Entenc que té un altre prec, té la paraula.” 

Sra. Roigé: “Gràcies. Dos precs més i després unes preguntes. El següent prec, que és, després de també
tot el que ens ha dit, especialment el senyor Grau, que els insto també a ser constructius i que si una
proposta és bona i, a més a més, vostès diuen que és bona perquè diuen que la faran, almenys que la
votin a favor. Perquè clar, estan dient, anuncien en Junta de Portaveus i ara, que congelaran els impostos,
és la petició que havíem fet nosaltres. Suposo que ho fan, suposo, no ho suposo, és evident que ho fan
perquè nosaltres portem la moció al ple i després ens voten en contra de la moció, perquè això ha quedat
així; és a dir, han votat en contra la moció i amb el seu vot de qualitat, 10 a 10, s'ha rebutjat la moció de
Junts per Tortosa. Simplement, els insto a això, que siguen constructius i acceptin quan les propostes són
bones, perquè encara, a hores d'ara, no entenc este vot en contra ni, en cap cas, cap dels portaveus del
seu govern ha dit que es votava en contra en la seva exposició.”

Sr. Alcalde: “Som constructius. Gràcies pels consells del que hem de votar. No m'esperava més de vostè,
però en tot cas, aquí l'important és que el que farem és esta congelació dels impostos, no perquè vostès ho
hagin proposat, sinó perquè era la línia de treball del govern municipal. I si ara jo mirés  el retrovisor, li
recordaria que vostè durant tots aquests últims anys va votar sistemàticament en contra totes les mocions
presentades pel meu grup. En tot cas, no perquè ho fessen, sinó perquè sistemàticament tenien aquesta
política. Però bé, recepcionem i compartim la idea de que hem de construir en positiu la governança de la
ciutat. Té la paraula. No sé si sobre este tema o sobre un altre.”

Sra. Roigé: “Sí, per acabar este tema.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Gràcies. En tot cas, qui va votar en contra de tots els pressupostos, qui va votar en contra de
tot  el  que  natros  portàvem a  aprovació,  com era,  per  exemple,  el  Teatre  Auditori  Felip  Pedrell,  dues
vegades, de totes les modificacions pressupostàries, excepte la de l'últim any, perquè clar, ja que quedava
bastant ridícul de cara a la ciutadania, també votar en contra de fer noves actuacions a la via pública, va
ser el seu grup. I, per tant, això va fer que ens haguéssim fins i tot de sotmetre a una qüestió de confiança.
Vostè no s'ha hagut de sotmetre a res, està tenint pressupostos i, per tant, el nostre dret a poder portar
mocions i a poder fer la feina de poder fer aquesta feina d'oposició, la seguirem fent. Però, en tot cas, el
govern del no a tot, jo crec que l'oposició del no a tot, en este cas, potser queda molt clar quina ha estat i
quina és.”

Sr. Alcalde: “Bé, no entraré ara en retrets perquè realment això a la ciutadania no l'interessa, però només
cal mirar totes les votacions que vostès van fer als grups polítics, en este cas als representants de Movem
Tortosa al  mandat  anterior  i,  sistemàticament,  menys els  temes  generals,  vostès  van votar  en contra
absolutament de tot. I de fet, durant estos primers mesos de govern que portem, vostès estan fent també
el mateix, és a dir, votar sistemàticament a totes les propostes del govern municipal. Entenc que té un altre
prec. Li dono la paraula, començant des de zero.”

Sra. Roigé: En tot cas que la ciutadania miri què votem a favor i què votem en contra, que és públic. Avui
també li vull recordar un article del  ROM, del  Reglament municipal, i fer-li un prec nou. Li vull recordar
l'article 24 que exposa que «qualsevol regidor que consideri parcialment o insuficientment documentat un
expedient podrà dirigir-se al cap corresponent de la dependència per tal que li siguin lliurats per la consulta
els  corresponents  antecedents,  complementaris  o  fets  i  aclariments  que  estimi necessari  per  tal  de
conèixer l'exacta projecció i abast de les propostes.» En resum, que qualsevol regidor  es pot adreçar als
tècnics, sol·licitar documentació, sol·licitar aclariments de qualsevol expedient que s'estigui tramitant. I això
per què ho dic? Perquè ens consta que vostè ha trucat als tècnics, els ha demanat a treballadors que no
parlin amb mi i amb els meus companys, i que no ens atenguin, prohibint-los que ens parlin i que ens
informen respecte dels temes que estan en tràmit a la Junta. Mai abans cap alcalde, ens consta, que s'hagi
prohibit atendre i parlar amb els regidors de l'oposició. De fet, aquells regidors que treballaven l'anterior
mandat hi parlaven sempre que volien, amb Intervenció, amb els Serveis tècnics, amb qualsevol, amb la
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Direcció, amb els Serveis econòmics, com ha de ser. I mai a mi se'm va ocórrer ni a cap alcalde que m'ha
precedit, que jo sàpiga, prohibir res a cap tècnic de parlar amb natros. Per tant, el prec és que deixi tranquil
els tècnics, que els deixi treballar, que  respecti la seva professionalitat i que, evidentment,  continuarem
reclamant aquesta informació quan la creguem pertinent.”

Sr. Alcalde: “Bé, senyora Roigé, la professionalitat dels tècnics, qui la posa en dubte moltes vegades és el
seu grup municipal, com ha quedat aquí  palès moltes vegades amb qüestions tècniques que les volen
convertir en polítiques. I simplement li recordo que qualsevol documentació que necessiten, com vostès
sempre feien, sincerament, ho dic  irònicament per no dir una altra paraula, l'únic que demanem és que
facin la petició per escrit, com fèiem nosaltres quan estàvem a l'oposició i que, per tant, a partir d'allí,
podem tindre tota la informació al respecte, perquè evidentment és un dret que tenen com a regidors i
regidores, i esta informació se'ls ha de facilitar. Per tant, és absolutament fals que no els hi volguéssim
donar informació.  Simplement  demanem,  com vostès feien i  els  anteriors  alcaldes del  seu partit,  que
prèviament  hi  hagués  una  petició  formal  de  la  informació  que  creguen  oportuna,  necessària  per  a
l'aclariment de la seva a tasca com a regidors de l'Ajuntament. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Gràcies. En tot cas mai es va prohibir a cap tècnic parlar amb els regidors, cosa que ara sí que
s'ha portat a terme i amb varis tècnics municipals i, per tant, li prego que no ho faci i li reitero el que li he
dit respecte a l'article. L'article no parla de demanar la informació per escrit sinó que parla que es poden
adreçar als  tècnics  per  tal  de  poder  fer  qualsevol  aclariment  en  persona  i,  per  tant,  no  haver-ho  de
demanar a nivell d'escrit. Per tant, simplement recordar-li el ROM.”

Sr. Alcalde: “Li torno a dir que no s'ha fet cap prohibició al respecte i que, per tant, la informació la poden
tindre al seu abast com la teníem anteriorment els diferents regidors i regidores que estàvem a l'oposició,
sempre prèvia instància com vostès reclamaven. Entenc que té una altra prec, pregunta en este cas, per
començar des de zero.”

Sra. Roigé: “Nova pregunta.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula, senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “Avui vull tornar a parlar de l'hospital, del nou hospital de Tortosa -fa uns quants plens que no
en parlem- per tal de veure com han evolucionat aquells deures que ha de fer l'Ajuntament. Este mes de
setembre, es compleix un any des que va aprovar la modificació d'estat, la modificació del Reglament de
règim hidràulic, que regula el flux preferent, després també de la incorporació de les al·legacions que vam
treballar  el  nostre  govern amb el  govern de l'Estat,  que reforçava la  viabilitat  de tots  els  terrenys de
Tortosa, urbans i urbanitzables, i, per tant, permet créixer no només amb equipament sinó també amb
construccions noves a tot el municipi sense cap problema ni cap excusa de ningú. Per tant, tampoc existeix
cap excusa de ningú per tal de construir  el nou hospital,  els terrenys adquirits pel nostre govern, a la
SAREB, en aquell moment, per un preu molt raonable. Com deia, ha passat un any i s'havien de fer uns
deures: sol·licitar estar dins del règim d 'excepcionalitat, que era una normativa, i modificar el planejament
per convertir la part de planejament, que era en habitatge, i destinar-la a equipament. La pregunta: s'han
fet els deures per part del govern? A dia d'avui no, perquè estem davant  d'uns nous pressupostos del
Govern de la Generalitat, que estan treballant, i que el Govern ja va anunciar que hi estava treballant, i que
tenen l'excusa perquè no s'ha fet la cessió per part del govern de l'Ajuntament de Tortosa per tal de posar-
hi cap euro. De fet, tampoc s'ha acabat el pla funcional que es va dir que estaria fet després també d'anys
de promeses. Però de nou, li torno a preguntar: quan pensem portar al ple la modificació de planejament
per tal de poder cedir els terrenys a la Generalitat per al nou hospital?”

Sr.  Alcalde:  “Gràcies,  senyora Roigé.  La veritat  és  que em sorprèn que vostè faci estes  afirmacions i
preguntes, però bé, en tot cas, li contestarem. Este govern, el que ha fet durant estos 13 o 14 mesos que
portem, en primer lloc,  és donar llum, dir que aquells terrenys que vostè va dir a la ciutadania que eren
viables, no eren viables i fer tot allò que era necessari. En primer lloc, demanar, com vostè mateixa acaba
de reconèixer, que Tortosa pogués entrar al règim especial. Això sap perfectament que es van fer uns
treballs amb un grup d'arquitectes de la nostra ciutat. Esta petició  es va fer arribar a la Generalitat, a la
CHE. Estem pendents que aquestes administracions ens contestin a les pròximes comissions d'Urbanisme
per veure si és possible realment que entréssim al règim especial. Paral·lelament, l'altra cosa que vam fer,
precisament abans d'este estiu, és adjudicar estos segons treballs necessaris, sobretot basats en estudis
d'inundabilitat al despatx del senyor Jornet, per a que, si finalment se mos acaba complint o se mos acaba
acceptant que som règim especial, poguéssim demostrar l'excepcionalitat dels terrenys. En esta línia està
treballant este grup d'arquitectes amb l'adjudicació que se li va fer des del mes d'agost.
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El pla funcional, en este cas, és la Generalitat la que està tirant endavant esta qüestió . Informar-la que la
setmana que ve tenim una reunió amb la nova consellera de Salut, una de les primeres que efectuarà,
precisament  fora  de  l'àrea  metropolitana  de  Barcelona,  a  petició  d'este  Ajuntament.  Per  tant,  estem
treballant  per  fer  viable estos  terrenys en tots aquells  mecanismes  que podem,  tenint  en compte les
dificultats  que  tenim com  a  ciutat,  i  tenint  en  compte  que  estem parlant  de  moltes  administracions
afectades perquè ara, per als terrenys que en aquells moments es van comprar, no són viables i, per tant,
en aquesta línia estem actuant. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Per tant, es constata que un any després d'haver fet possible aquesta documentació, que es
podria tramitar, no s'ha fet encara, i que han passat aquests mesos i no s'ha fet la feina, però en tot cas,
sempre  li sorprèn tot, senyor  Jordan, però jo  el que li voldria dir és que vostè proposava que l'hospital s
'ubiqués als terrenys entre el tanatori de Ferreries i el poble de Jesús. Allò encara estava per desenvolupar i
allò  sí  que  estava  amb  uns  termes  d'inundabilitat  que  res  a  veure  amb  els  terrenys  que  proposem
nosaltres, que en tot cas són els que s 'han adquirit a la SAREB i que a més a més teníem informe de l'ACA
per fer-hi  habitatge. Però, a més a més, vostè quan era diputat, va anunciar que a finals de l'any 2022
començarien les obres, com a gran anunci. I això, evidentment, res de res, com tothom ha vist després.
Però en aquell moment aquests terrenys li devien semblar bé. Ara no li semblen bé perquè ara és vostè qui
té la responsabilitat de fer-ho. Però en tot cas, la feina es fa treballant i es fa anant a parlar amb els
diferents organismes. La CHE ja ha contestat, per cert. La CHE ha arribat ja l'escrit, nosaltres l'hem vist, no
sé si vostè no l'ha vist, però l'hem vist…”

Sr. Alcalde: “Senyora Roigé, se li ha acabat el temps. No estem aquí fent un debat, ha fet una pregunta, no
és un debat d'opinions, però en tot cas, sí recordar-li que sabem que la CHE ha contestat. Li he dit que
estàvem pendents, en este cas, d'altres administracions, el Departament de Territori, de la CUTE, a partir
de la resposta de la CHE, que esperem que durant la propera convocatòria, després de les eleccions que hi
ha  hagut a  la  Generalitat,  es  pugui informar  favorablement  del  règim  especial,  un  informe  que  va
encarregar este govern, un segon informe d'inundabilitat que també ha encarregat este govern. Per tant,
no digui que no estem fent la feina perquè l'estem fent. També recordar-li que en el moment en què vostès
van anunciar aquells terrenys, jo com a cap de l'oposició, li vaig dir que no els qüestionaria, més enllà que
hi havia altres opcions, i així ho vaig fer i ho vaig demostrar des del minut zero, cosa que a vostè sembla
ser que no li agrada. En tot cas, continuarem treballant per fer possible que aquests terrenys siguin viables
i estan encetades absolutament totes les línies, parlant amb totes les administracions afectades, en una
situació que, com vostè sap perfectament, és molt complexa i que, per tant, espero que mos en puguem
sortir tots de manera conjunta. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Un nou prec respecte a este tema, en tot cas, que es faci la feina, perquè, esclar, anar dient
sempre que ho estem treballant i ho estem fent, però de fet, van tardar molts mesos a poder tindre la
contractació. L'informe de la CHE, com li dic, ja ha arribat i, en tot cas, el que diu és tirar pilotes fora envers
la Generalitat i, per tant, el que diu és que pot entrar dintre del règim d 'excepcionalitat i el que ha de fer
ara és vetllar perquè la Generalitat  ho aprovi. Però, d'altra banda, jo sí que li demanaria, com a prec, és
que atès que té reunió amb la consellera de Salut, igual que vam fer nosaltres en el seu moment, és que
assumeixi un compromís com amb els diferents consellers per tal de poder planificar quin serà el període
per tal de poder construir el nou hospital, però en tot cas també, i aprofito, per dir-li que el prec és més
important també, és que garanteixin un nou finançament per a l'Hospital de Jesús,  cosa que en estos
moments és una prioritat, i ja que té reunió amb la consellera, doncs que realment faci aquesta feina.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé. No tiro pilotes fora. Vostè manipula... Ho ha dit: «Vostè tira pilotes fora,
que és culpa de la Generalitat. Jo no li he dit que és culpa de la Generalitat. Jo li he dit que nosaltres estem
fent la feina perquè hem encarregat un primer informe. Està, en este cas, a la Generalitat,  perquè és
l'administració que ha de contestar, esperem  en la propera comissió, la CUTE, de si realment entrem al
règim especial i, paral·lelament, ja s'han adjudicat els treballs previs perquè si realment acabem sent règim
especial, poguéssim demostrar aquesta excepcionalitat dels terrenys amb uns estudis d'inundabilitat que
puguen garantir que allà es pot construir un hospital. Per tant, l'Ajuntament ha fet la feina, tant en un cas
com en un altre. I amb relació a les peticions que farem a la consellera de Salut, pot estar tranquil·la que
parlarem de l'Hospital de les Terres de l'Ebre nou, de l'actual Hospital Vergés de la Cinta i de l'Hospital de la
Santa Creu de Jesús, on vam dir que, a banda de les millores internes que vostès neguen, també calen
altres solucions pactades amb el Departament de Salut. Entenc que té una altra… perquè s'ha acabat, ha
fet els tres sobre este tema, té una altre prec?”
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Sra. Roigé: “No, pel que fa a este tema no, perquè era un prec nou i no he acabat el segon torn del prec
nou.”

Sr. Alcalde:  “Jo crec que sí que ha acabat. Ha fet dos minuts, un minut i un minut. En tot cas, li torno a
donar un minut, però li ben asseguro que havia fet els diferents temps que marca el  Reglament orgànic
municipal. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Moltes gràcies. En tot cas, un aclariment, no li he dit en cap moment, i pot repassar l 'acta, que
tiri vostè pilotes fora, sinó que l'informe de la CHE, que vostè diu que esperen rebre'l i que ja l'han rebut,
perquè  ja  l'hem  vist  natros  i  ja  el  tenim  a  disposició,  tirava  pilotes  fora  respecte  a  què  passava  la
competència al Departament d'Urbanisme del Govern de la Generalitat. Simplement això, però que en tot
cas els insto a fer la feina. I respecte a l'Hospital de Verge de la Cinta actual, també els insto que facin les
millores pertinents, perquè en tot cas, l'únic que han aconseguit, des que estan vostès, és poder reduir la
inversió retallant una planta d'aparcament.”

Sr. Alcalde: “Entenc que el que deia era de la CHE, jo havia entès que tiràvem pilotes fora, per tant, accepto
el matís, perquè l'havia entès de manera diferent i, certament, la CHE ha contestat el que ha contestat, i
ara  està  en  mans  del  Departament  de  Territori,  per  tant,  de  la  Generalitat,  que  conteste  sobre  la
possibilitat del règim especial. I sobre la qüestió del nou aparcament de l'ampliació de l'Hospital Verge de
la Cinta, sap també que té a veure amb els diferents condicionants arqueològics perquè estem al mig d'un
turó i, en tot cas, se mos garanteix el mateix nombre de places que hi havia previst. Té la paraula, entenc,
per a una altra pregunta.”

Sra. Roigé:  “Sí, en este cas, i per acabar, com veig que davant meu no em parla i només ho fa quan no
estic davant o a través de mitjans o fent córrer WhatsApp respecte a la meva situació laboral. I com no em
fa cap pregunta avui i com veig que li agrada això de fiscalitzar l'oposició i fer d'oposició de l'oposició, avui
que estic aquí i que em pot parlar amb mi a la cara, també voldria que, no sé, si és que té alguna pregunta
respecte a la meva situació professional o només ho fa i treu la meva situació professional quan no estic al
davant. Per tant, en tot cas, voldria saber també si té alguna pregunta a fer-me o alguna qüestió que li
interessi respecte a la meva vida personal o professional i amb tot gust li contestaré.”

Sr. Alcalde: “Bé, em sorprèn, la veritat que vostè porti aquí els rumors del que diuen, del que deixen de dir i
el que deixen de fer. Jo crec que em vam parlar a l'últim ple i el que vaig dir era el que vaig dir, i és que
vostè, en estos moments, està treballant com a gerent d'un ajuntament al  Camp de Tarragona, que és
perfectament lícit, que és un ajuntament que està governat per  Junts. Jo tenia entès això, o per un... Jo
tenia entès això, si no és així, tinc una informació que no és correcta i que, més enllà d'això, continua
estant a la Diputació i aquí a l'Ajuntament. Per tant, és el que vaig dir i és el que continuo dient, i a partir
d'aquí,  vostè pot  fer  el  que cregui  oportú i  també la  ciutadania valorar  el  que correspongui.  De totes
mareres, allò de l'oposició de l'oposició, això ara ja no sé què és, si és oposició al govern, del govern de
l'oposició, perquè vostè em faci  una pregunta a mi sobre qüestions sobre vostè. Però en tot cas té la
paraula.”

Sra. Roigé: “Evidentment, la pregunta és per què parla de la meva situació i no parla de la situació d'altres,
perquè jo soc regidora de l'Ajuntament de Tortosa, estic a la Diputació, els dos llocs a l'oposició i els dos
llocs  cobrant per  assistències  i,  a  banda,  professionalment,  treballo,  com  ha  dit,  de  gerent  a  un
ajuntament, que no és de Junts, però que m'he presentat  a  un procés de selecció amb un tribunal amb
tècnics de prestigi  rellevant. Si algú ho vol també està publicat,  espero que no ho qüestioni, que com
sembla que pel seu to ho està fent, i que a més s'ha deixat una cosa, es va deixar una cosa última. També
estic de professora a la URV, com vostè també ho està. Però, per tant, la pregunta seria: per què qüestiona
la meva vida professional i no la d'altres que estan al seu costat? El senyor Vallesp í cobra assistències
d'aquí i del Consell. La senyora Viña era diputada, tenia una feina a la seva gestoria i cobrava assistències
d 'aquí. Vostè era professor a l'institut, i cobrava assistències d'aquí i estava a la universitat, estava a tres
llocs també. Estava també de diputat i estava també a nivell de professor de la UR V i cobrava assistències
d'aquí. El senyor Víctor Grau està al COPATE… 

Sr. Alcalde: Senyora Roigé, se li ha acabat el temps. Per tant, entenc que no sé ara exactament què m'ha
preguntat, perquè està fent un estat d'opinió, però en tot cas, sabem perfectament  el que fem cadascú,
sabem també perfectament el que fem amb l'acumulació o no dels diferents càrrecs, i també, en el meu
cas,  el  que  vaig  fer  quan  treballava  de  professor,  compaginant  mitja  jornada  a  l'institut  amb  les
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assistències aquí a l'Ajuntament, o després quan vaig renunciar a ser diputat per ser alcalde. Cadascú fa el
que creu i en este cas, simplement, constato que vostè té, en este cas, un sou i dos ingressos més per
diferents institucions públiques. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Com no m'ha respost la pregunta, li torno a fer. És a dir, jo li he dit… no m'ha deixat acabar,
respecte, per exemple, del senyor Grau, que està cobrant del COPATE, està cobrant d'aquí de l'Ajuntament i
està cobrant per la seva feina professional. Però és que en tot cas res a dir de tot això, absolutament res a
dir.  El que sí que li demano és per què ha de parlar de la meva vida professional i no acceptar que la
resta… Per què no em parla de la resta? És a dir, quin problema hi ha? Vostè es va presentar a unes
oposicions i jo m'he presentat a un procés de selecció i hem tingut la nostra feina. Vostè treu això parlant
de com si estigués cobrant de tres organismes públics. Jo estic tenint una meva feina professional dintre
d'una administració pública com tenia vostè, igual que han tingut altres companys que estan aquí i que
tenen alguns companys que estan aquí. I això crec que no és la manera correcta de vostè adreçar-se i més
quan jo no estic present, que és el que va fer, o com fa a través de whatsapps o a través de les xarxes i,
per tant, el que li demano és: prec, respecte per la feina dels altres i també que, en tot cas, la meva
situació no difereix de la que tenen els companys que estan  assentats al seu  costat. A partir d'aquí, no
entenc encara  a hores d'ara per què treu aquesta qüestió quan jo no estic present i  que en definitiva
perquè…”

Sr. Alcalde: “Se li ha acabat fa bastant temps el termini. Ni per whatsapps, ni per les xarxes socials, ni per
totes estes qüestions que vostè comenta, simplement vaig dir  el que torno a repetir, i és que vostè està
treballant a un ajuntament del  Camp de Tarragona i a la vegada té estes assistències com a  diputada
provincial i també a l'Ajuntament de Tortosa. Va ser una informació que puc donar com de qualsevol altre
regidor dels que està aquí present. No sé per què li molesta, perquè jo vaig dir també literalment que era
lícit, però simplement ho vaig recordar. Té alguna pregunta més?”

Sra. Roigé:  “En tot cas, un prec.” 

Sr. Alcalde: “No, sobre este tema ja hem acabat.”

Sra.  Roigé:  “No,  no,  acabarem  si  ho  considero  convenient perquè  tinc  un  prec nou  respecte  a  esta
situació.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula. Si és un prec nou, tornarem a veure si realment és nou, perquè no estem fent
debats. Vostè ha de preguntar al govern qüestions en concret i no estem fent debats, ni vostè ni ningú dels
que hi ha aquí. El reglament diu el que diu i, per tant, tornar a entrar a preguntar, si no pregunta una cosa
diferent, no té cap sentit. En tot cas, és un prec nou, em comenta?”

Sra. Roigé: “És un prec, perquè no m'ha contestat la pregunta.”

Sr. Alcalde: “Li he contestat la pregunta, és subjectiu que vostè cregui que no li he contestat, per  tant, li
torno a preguntar: té algun prec diferent del que ha fet abans? Hem fet ja dos minuts vostè, dos minuts jo,
un minut vostè, un minut jo, un minut vostè i un minut jo. La gent pot veure el que vostè ha preguntat, la
gent pot veure el que jo he contestat. Ara li torno a preguntar: té algun prec diferent sobre qualsevol tema
de la ciutat?”

Sra. Roigé: “Li prego que respecti l'oposició i li prego que contesti les preguntes.”

Sr. Alcalde: “Li torno a afirmar que respecto a l'oposició, que la respecto a vostè com a cap de l'oposició, li
he dit mil vegades, i que respecto tots i cadascun dels regidors i regidores d'este plenari municipal. Tinc
molt clar que Tortosa som tots, tinc molt clar el que vostès representen, a diferència del que vostès van fer
durant molts anys i, per tant, més clar, impossible perquè ho estic dient davant de tota la ciutadania. 

En tot cas, entenc que s'acaba el ple d'avui i també a tota la ciutadania que ens està escoltant, recordar
que este dimecres és 11 de setembre, la Diada nacional de Catalunya. Com és habitual, la nostra ciutat, el
nostre Ajuntament, celebrarà un acte institucional aquí al Saló de Plens de l'Ajuntament. En este cas, una
conferència del geòleg Álvaro Arasa, una conferència que gira al voltant de les muralles de la nostra ciutat,
des d'un punt de vista geològic, també tenint en compte la importància del delta de l'Ebre, invitar tots els
regidors i regidores presents i invitar la ciutadania  que puguin participar en este acte, que crec que és
important i bonic per celebrar un dia com és l'11 de setembre, la D iada nacional de Catalunya. Moltes
gràcies.”
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*-*-*

I  sense  cap  més  assumpte  per  tractar,  el  senyor  president  aixeca  la  sessió  a  les  dinou  hores  i
cinquanta-cinc minuts, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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